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رئیس بنیاد مسکن خبر داد:

واگذاری یک میلیون 
زمین رایگان به روستاییان

واردات شمش طلا 
معاف از مالیات شد

کارت سوخت خودروهای 
بدون بیمه باطل می شود

kasbokarnews paper 
kasbokarnews 

سرمقاله

ترمیم بنیان 
اقتصاد کشور

تسهیلات و وام های قرض 
الحسنه در کنار عواید بسیار 
خاص و ویــژه اقتصادی در 
امر ازدواج و تامین نیازهای 
اصلی زندگی اقشار مستضعف برای سرپا ماندن 
آنها نقش بسیار مهمی ایفا می کند به همین خاطر 
با ترویج فرهنگ قرض الحسنه دادن باید کسانی که 
به  دلیل ضعف مالی از رشد بازمانده اند کمک شود 
تا آنها نیز به بخشی از رشد دهندگان اقتصاد کشور 
و نیروی کار و تولید تبدیل شوند. ترویج فرهنگ 
قرض الحسنه و هدایت منابع مالی مازاد به سمت 
بانکها و موسسات قرض الحسنه در راستای افزایش 

ترغیب اعطای...

  عبدالمجیــد شــیخی، 
اقتصاددان
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تزریق 3۷۱ میلیون دلار 
به بازار ارز با همکاری 

پتروشیمی ها

وزارت اقتصاد: پرداخت تسهیلات خرد بدون ضامن ادامه دارد

رشد  پرداخت  تسهیلات  خرد
صفحه3

صفحه4

ورود  دانش بنیان ها  به  محرومیت  زدایی  
مهاجرت   معکوس   داخلی   نخبگان   در   دستور   کار   است

پس از بروز برخی نوســانات بازار ارز در دو روز 
گذشته که با تلاش ســفته بازها و دلالان برای 
سوء استفاده از شــرایط منطقه ای همراه بود، 
بانک مرکزی برای مدیریت بازار و حفظ آرامش 
در بازار ارز وارد عمل شــد. پس از اتفاقات اخیر 
در منطقــه و حمله حماس به رژیم اشــغال گر 
صهیونیستی و سوء استفاده دلالان برای افزایش 
قیمت ارز، تحت تاثیر حضور به موقع و موثر بانک 
مرکزی در مدیریت این فضا و همچنین حضور 
فعال شــرکت های پتروشــیمی، تا ساعت ۱۸ 
دیروز یکشنبه ۱6 مهر، بازار حواله، عرضه  بسیار 
مطلوب و کم سابقه ای داشت و طی این روز در 
مجموع ۳۷۱ میلیون دلار عرضه و ۲۸۸ میلیون 
دلار معامله انجام شد. این اقدام به موقع نشان داد 
که بانک مرکزی بر خلاف برخی جوسازی های 
هدفمند، کاملا بر بازار مسلط است و با دست پرُ 
از نظر ارزی توان مدیریت این بازار و تخصیص 
لازم برای ثبت سفارش ها را دارد. با وجود تلاش 
ذی نفعان افزایش نرخ ارز در کشور برای ایجاد 
التهابات ارزی که هــر روز به بهانه های مختلف 
و با روایت سازی های جعلی، می کوشند، ضمن 
به چالش کشیدن سیاســت های نظام، آرامش 
روانی بازار را با هدف ســوداگری به هم بزنند، 
هماهنگی های بین دستگاهی و اشراف هم زمان 
دستگاه های تصمیم گیر و اجرایی تاکنون مانع 
تحقق اهداف ســوداگران شده است. در همین 
راســتا باید بر این نکته تاکید و تصریح کرد که 
اتفاقا افزایش اقتدار سیاسی و نظامی به عنوان 
یکــی از مهم ترین شــروط لازم تقویت ارزش 
پول ملی در کنار مجموعه عوامل دیگر، موجب 
افزایش ارزش پول ملی طی 6 ماه گذشته نسبت 

به ارزهایی مثل لیر و دیگر...

اجتماعی

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: 
درمان ســرپایی و بســتری کودکان زیر ۷ سال در 
بیمارستان های دولتی رایگان می شود. دکتر عین اللهی 
در حاشیه بازدید از بیمارستان کودکان مفید در تهران، 
گفت: طرح رایگان شدن درمان ســرپایی و بستری 
کودکان زیر ۷ ســال در تمام بیمارستان های دولتی 
اجرایی می شــود. وی افزود: این طرح چون در جهت 
سلامت کودکان به عنوان آینده سازان کشور است، به 
اجرای بهتر قانون جوانی جمعیت کمک خواهد کرد. 
وزیر بهداشت ادامه داد: پیشگیری از بیماری کودکان 
و درمان آنها از اهمیت ویژه ای برخوردار است. یکی از 
اهداف عمده طرح سلامت خانواده نیز  که در ۹۳ شهر 

در حال اجراست، پیشگیری از بیماری کودکان است.
وی با بیان این که طــرح تغذیه کودکان دانش آموز با 
شیر در دو وعده از امسال در مدارس اجرایی شده است، 
افزود: با همکاری آموزش و پرورش طرح همیار سلامت 
را نیز از امسال آغاز کردیم. به این ترتیب که دانش آموز 
به صورت داوطلبانه توسط شبکه بهداشت منطقه اش 
تحت آموزش قــرار می گیرد تا در ارتقای بهداشــت 
مدرسه و خانواده نقش آفرینی کند. این طرح  همچنین 

کمکی به مربیان بهداشت مدارس خواهد بود.
عین اللهی اظهار داشت: ۱۵ هزار تخت بیمارستانی 
کودکان در کشــور موجود اســت که ۱۱ هزار تخت 
آموزشی است. پنج هزار تخت کودکان نیز ویژه است و 
در کل ۲۰ هزار تخت بیمارستانی برای کودکان داریم. 
وزیر بهداشت گفت: گسترش بخش های بهداشتی، 
درمانی مخصوص کودکان از برنامه های مهم وزارت 
بهداشت است. عین اللهی با اشــاره به این که درمان 
کودکان اقدام پایه ای است، افزود: با توجه به افزایش 

امید به زندگی در افراد جامعه، توجه ویژه به سلامت 
کودکان اهمیت خاصی دارد.

وی با بیان این که طبابت در رشته اطفال از رشته های 
پایه و مهم است، خاطرنشــان کرد: بیمارستان مفید 
با داشتن تمام رشته های تخصصی و فوق تخصصی 
مربوط به کودکان و انجام تمام اعمال جراحی و ارتوپدی 
آنان، یک بیمارستان مرجع محسوب می شود. وزیر 
بهداشت کاهش چشمگیر مرگ و میر کودکان را پس 
از انقلاب مورد اشاره قرار داد و یادآور شد: بیمارستان 
مفید پذیرای کودکان از تمام کشــور است و همپایه 

مراکز معتبر جهانی خدمت ارائه می دهد.
بنابــر اعــلام وزارت بهداشــت، عین اللهــی گفت: 
با انجام اقدامات بزرگی همچون گســترش پوشش 
واکسیناسیون اطفال در کشور، کودکان در برابر بیماری 
های واگیر و غیرواگیر نظیر فلج اطفال، سل، مالاریا، 
وبا و سایر بیماری ها مصون شده اند. وی افزود: مردم 
باید با انتخاب سبک زندگی ســالم و کاهش مصرف 
غذاهای پرکالری، پرنمک و فست فود از چاقی کودکان 
جلوگیری کنند تا از ابتلا به بیماری های فرزندان شان در 
آینده پیشگیری شود. وزیر بهداشت در بخش دیگری 
از سخنانش به افزایش تخت های PICU برای کودکان 
در دوران همه گیری کرونا اشاره کرد و گفت: در دولت 
سیزدهم این تخت ها به دو برابر افزایش یافت و در حال 
حاضر نیز بیش از ۴ هزار تخت فعال NICU در کشور 
داریم. عین اللهی اضافه کرد: همچنین تقویت رشته های 
تخصصی و فوق تخصصی اطفــال از نکات مهم مورد 
توجه وزارت بهداشت است و افزایش تعرفه تخصصی 
پزشــکان اطفال نیز اقدام دیگری است که امسال در 

جهت حمایت از این متخصصان انجام شد.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ اعلام کرد که هر ســه 
ثانیه یک تماس با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ در 
تهران برقرار می شود. سردار عباسعلی محمدیان در 
مراسم صبحگاه مشترک واحدهای نمونه فرماندهی 
انتظامی تهران بزرگ که در ستاد مرکزی فاتب برگزار 
شد، با تبریک فرا رسیدن هفته فراجا گفت: این هفته 
فرصتی است برای اینکه یادی از شهدا داشته باشیم، 
گزارشی از عملکردمان به مردم داشته باشیم و برای 

برنامه های پیش رو برنامه ریزی کنیم.
وی ادامه داد: فراجا امروز از جنس مردم، برای مردم و 
در کنار مردم توانسته جلب مشارکت عمومی را داشته 
باشد. محمدیان با بیان اینکه روزانه ۳۵ هزار تماس با 
مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ گرفته می شود، گفت: 
این موضوع نشان گر اعتماد مردم به پلیس است؛ به 
عبارت دیگر، در هر سه ثانیه یک شهروند با سامانه 
۱۱۰ تماس می گیرد. وی با بیان اینکه بین ۱۵ تا ۱۷ 
هزار مورد از تماس های روزانه ای که با سامانه ۱۱۰ 
در تهران برقرار می شود، منجر به عملیات می شود، 

گفت: نزدیک به ۱۸ هزار نفر نیز روزانه به پلیس تهران 
مراجعه می کنند.

محمدیان از کشــف ۱۲ تن موادمخدر در پایتخت 
طی شش ماه اخیر خبر داد و گفت: همچنین در این 
مدت ۳۰۰ قبضه سلاح نیز کشف شد و ۱۸۰۰ میلیارد 
ریال کالای قاچاق نیز کشــف و ضبط شد که حدود 
پنج هزار میلیارد آن چند روز پیش امحا شد. رئیس 
پلیس تهران بزرگ درباره خدمات پلیس پایتخت در 
صدور گذرنامه نیز گفت: در طــول ایام اربعین ۳۲۰ 
هزار جلد گذرنامه صادر شد و ۱۸6 هزار خدمت دیگر 

نیز ارائه شد.
وی همچنین به عصبانیت دشمن از پلیس اشاره کرد 
و گفت: یکی از نمودهای عصبانیت دشــمن همین 
تحریم هاســت که می بینید هربار تحریم جدیدی 
اعمال می کنند نام چند نفر از فرماندهان پلیس تهران 
هم دیده می شود که البته ما به آن افتخار می کنیم؛ 
چراکه نشــان می دهد ما همچنان در خــط امام و 

رهبری هستیم.

عضو هیئت انتخاب فیلم های داســتانی چهلمین 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران با اشاره به تنوع 
ژانر در دومین دوره پیاپی گفت: امسال در میان آثار 
راه یافته به جشــنواره، فیلم های متعلق به استان ها 

سهم بسیار بالایی داشتند.
امیر پذیرفته دربــاره ارزیابی خود از آثار داســتانی 
متقاضی حضور در چهلمین جشــنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران اظهارداشت: فیلم هایی که در این 
مدت ارزیابی کردیم، تعدادشان بسیار زیاد بود، وقتی 
در هیئت انتخاب درباره آرای اولیه بحث می کردیم تا 
به اجماع برسیم، کارمان برای انتخاب سخت و نگرانی 
مان بالا بود چون نمی خواستیم در حق کسی اجحاف 
شود. سایر اعضای هیئت انتخاب هم این حساسیت 

را داشتند.
وی گفت: هر کارگردان و تهیه کننده ای برای ساخت 
فیلم هزینه می کند و مهمتر از هزینه، وقت و انرژی ای 
اســت که می گذارد. پس به این فکر می کردیم که 
انتخاب ها بحق باشــد و خدای نکرده حقی از کسی 
ضایع نشــود؛ این مهمترین ملاحظه و سخت ترین 
قسمت کار ما در هیئت انتخاب بود به نحوی که چند 

روز نفس گیر را پشت سر گذاشتیم.
پذیرفته افزود: در هیئت انتخاب، مهمترین دغدغه ما 
انتخاب بهترین ها بود، ضمن اینکه در مرحله انتخاب، 
نامی از کارگردان، تهیه کننده و شهر تولیدکننده اثر 
را نداشتیم.عضو هیئت انتخاب آثار داستانی چهلمین 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران بیان کرد: امسال 

برای دومین دوره  تمرکز اصلی جشنواره بر تنوع ژانر 
است، این اتفاق به طرز ملموسی در جشنواره در حال 

رخ دادن است.
وی اظهارداشت: در ترکیب آثار متقاضی شاهد آثاری 
در ژانرهای فانتزی، رازآلود، وحشت، کمدی و دیگر 
ژانرها بودیم. در سال های گذشته کمتر شاهد چنین 
تنوعی بودیم، سال گذشته این تنوع در اکران ها وجود 
داشت و ترکیب آثار خســته کننده نبود. امسال هم 
همین روال وجود دارد و حتی می توان گفت درصد 
این تنوع در آثار بالاتر هم رفته است. پذیرفته گفت: 
یکی دیگر از نکات درباره ترکیب آثار، ســهم قابل 
ملاحظه فیلم های شهرســتانی بود. بــه هر دلیلی 
این اتفاق پیش تر رخ نمی داد. یکی از دلایل شــاید 
تمرکز تجهیزات در مرکز بود و نمی توان این موارد 

را کتمان کرد.
عضو هیئت انتخاب آثار داستانی چهلمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران افزود: امسال در میان 
فیلم های راه یافته به جشنواره هم، فیلم های متعلق به 
استان ها سهم بسیار بالایی داشتند حتی از  مناطقی 
که پیش تر فیلمی از آنها نداشتیم هم آثاری متقاضی 
حضور در جشنواره بودند. پذیرفته تأکید کرد: اینگونه 
هم نبود که تعمدی در پذیرش بیشتر فیلم های دیگر 
استان ها داشته باشیم. در فرآیند انتخاب، در جریان 
محل تولید آثار و تهیه کننده آنهــا نبودیم. در انتها 
که فهرست آثار پذیرفته مشخص شد، دیدیم سهم 

فیلم های شهرستان ها چقدر بالاست.

سومین نشست هم اندیشی گروه های گویش پژوهشی 
با همکاری پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری، 
پژوهشــگاه علوم انســانی و مطالعــات فرهنگی و 
فرهنگســتان زبان و ادب فارســی با هدف بررسی 
رهیافتی بر چگونگی مطالعــه گویش ها و آگاهی از 
پیشــرفت های حاصل در فعالیت های هر سه نهاد 
برگزار شــد. به گزارش روابط عمومی پژوهشــگاه 
میراث فرهنگی و گردشگری، غلامعلی حداد عادل 
رییس فرهنگستان زبان و ادب فارسی در این نشست با 
ابراز خرسندی از برداشته شدن گام های مؤثر در حوزۀ 
گویش پژوهشی در یک ســال گذشته تصریح کرد: 
پیش از این معتقد بودیم که فعالیت ها در این حوزه به 
صورت جزیره ای در حال انجام است. در جایی که ما 
نمی توانیم تغییر ساختاری به وجود بیاوریم می توانیم 
با تشریک مساعی کارهای خوبی را انجام دهیم این 
شد که تصمیم گرفتیم با مشارکت سه مؤسسه اهداف 

را پیش ببریم.
او گفت: گویش ها در جهان بویژه ایران از گستردگی و 
تنوع بالایی برخوردارند و تنوع زبانی ایران، بخشی از 
زیست بوم فرهنگی ما محسوب می شود که باید برای 

حفظ آن تلاش کنیم.
حداد عادل، با اشــاره به قدمت بالای فعالیت های 

گویشی در مقایسه با زبان شناسی گفت: اگر بخواهیم 
کتابخانه ای از فعالیت های گویشی در ایران راه اندازی 
کنیم که با همت علاقه مندان بــه گویش و نه لزوماً 
گویش شناسان نوشته شــده، تعداد کتاب های آن 
بیش از یک  هزار جلد خواهد شد.  رییس فرهنگستان 
زبان و ادب فارسی با تأکید بر تقسیم کار و همکاری سه 
مؤسسۀ فرهنگستان زبان و ادب فارسی، پژوهشگاه 
علوم انســانی و مطالعــات فرهنگی و پژوهشــگاه 
میراث فرهنگی و گردشگری گفت: اگر هر مؤسسه بر 
اساس فلسفۀ وجودی خودش عمل کند و دستاوردها 
در اختیار هر ســه نهاد قرار گیرد از موازی کاری نیز 
جلوگیری می شــود. حداد عادل گفت: در تکمیل 
اطلس زبانی کشور نیز می توانیم با همکاری سه نهاد 
به نتایج بهتری دست پیدا کنیم و با استفاده از ظرفیت 

استان ها و آموزش و پرورش کار را پیش ببریم.
سیروس نصراله زاده رییس پژوهشکدۀ زبان شناسی 
پژوهشــگاه علوم انســانی و مطالعات فرهنگی در 
این نشســت با اشــاره به فعالیت هایی که در حوزۀ 
گویش پژوهی صورت گرفته این فعالیت ها را یکپارچه 
ندانست و گفت: بخشی از گویش های ایرانی در ایران 
کنونی و بخشی در جهان ایرانی است که وظیفه داریم 

به هر دو را بپردازیم.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار دست اندرکاران برگزاری 
دومین کنگره ملی شهدای همدان فرمودند: مهمترین 
وظیفه، زنده نگه داشتن یاد و نام شهدا با کارهای فاخر 
هنری و رساندن پیام آن ها به دل ها است. متن بیانات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار دست اندرکاران 
برگزاری دومین کنگره ملی بزرگداشت شهدای استان 
همدان که در تاریخ چهار شنبه ۵ مهر ۱۴۰۲ برگزار 
شده بود، امشب در محل برگزاری همایش در همدان 
منتشر شــد. حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در این دیدار با اشاره به درخشش استان 
همدان در مقاطع مختلف تاریــخ تاکنون به ویژه در 
دوران پیروزی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، گفتند: 
مهمترین وظیفه، زنده نگه داشــتن یاد و نام شهدا با 
کارهای فاخر هنری و رساندن پیام آن ها به دل ها است. 
رهبر انقلاب اسلامی اقتضای نام شهدا و فداکاری در 
راه خدا را ماندگاری دانستند و افزودند: البته این بدین 
معنا نیست که اگر عوامل معارض وارد میدان شوند این 
استمرار، دچار آسیب نمی شود، بنابراین وظیفه همه، 
تلاش برای زنده نگه داشتن نام و راه شهیدان است. 
حضرت آیت الله خامنه ای تأثیرگذارترین روش برای 
زنده نگه داشتن نام شهدا را استفاده از شیوه های هنری 
برای تولید آثار فاخر برای معرفی این الگوها، برشمردند 
و خاطرنشان کردند: یک نمونه از این الگوها، مرحومه 
خانم دباغ از همدان است که همچون شهدا بود و وی 
می تواند به عنوان الگوی برجســته یک زن اسلامی 

به جامعه معرفی شود. ایشان با اشــاره به مبارزات و 
فعالیت های گسترده اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و 
حتی نظامی خانم دباغ، پیش از انقلاب اسلامی و بعد 
از آن، گفتند: خانم دباغ شخصیتی بود که در دوران 
مبارزات، همچون یک چریک مبــارزه می کرد و در 
دوران حضور امام )ره( در پاریس، همراه امام مشغول 
فعالیت و تلاش بود و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 
نیز فرمانده سپاه همدان شد و در عرصه های سیاسی 
و اجتماعی تا آنجا پیش رفت که امام وی را به عنوان 
یکی از اعضای هیأت سه نفره اعزامی به مسکو برای 
دادن پیام به »گورباچف« انتخاب کردند. رهبر انقلاب 
اسلامی با تأکید بر اینکه خانم دباغ با طیف عظیمی 
از فعالیت ها نمونه یک زن اســلامی و انقلابی است، 
افزودند: همین یک نمونه می تواند مضمون و محتوای 
چندین کار هنری فعال باشد که تصویر واقعی از زن 
در نظام اسلامی را ارائه کند. حضرت آیت الله خامنه ای 
گفتند: بارها تأکید شــده که جمهوری اسلامی در 
موضوع زن در موضع تهاجم است و نه دفاع زیرا غرب 
باید پاسخگوی لگدمال کردن عزت و شرافت زن باشد. 
ایشان یکی دیگر از مصادیق کارهای هنری را نشان 
دادن نبود تقابل میان اسلامیت و ملیت با استفاده از 
نام و راه شهیدان، دانستند و افزودند: از ابتدای انقلاب 
برخی تلاش داشتند تا اسلامیت و ملیت را دوقطب 
مقابل هم قرار دهند در حالی که شهدا به طور واضح، 

نادرست بودن این وسوسه باطل را نشان دادند.

جبهه پایداری انقلاب اسلامی در بیانیه ای به مناسبت 
عملیات طوفان الأقصی اعلام کرد: این پیروزی بزرگ 
توسط محور مقاومت تمام ابرقدرت های جهان را به 
بهت و ناباوری فرو برد و یک هشــدار جدی به همه 
سازشــکاران در منطقه بود. جبهه پایداری انقلاب 
اسلامی در پی عملیات گروه های مقاومت فلسطین 
موســوم به طوفــان الأقصی و پیشــروی مقتدرانه 

رزمندگان فلسطینی، بیانیه ای صادر کرد.
متن کامل این بیانیه به این شرح زیر است: پیروزی  
رزمنــدگان فلســطینی در مقابل نظامیــان رژیم 
صهیونیســتی و موفقیت  افتخارآمیــزی  که  برای  
ملت  هــای مســلمان و آزادی خــواه و عدالت طلب 
جهان در عملیات طوفان مســجدالأقصی آفریدند، 
به  همه  می آموزد که  صراط مستقیم  به  سوی  آزادی  و 
استقلال ، جز رفتار شجاعانه  و متکی  بر ایمان  و آگاهی  

جوانان حق طلب  نیست .
امروز همه  معادلات  سیاسی  و محاسبات  مادی ، مقهور 
فداکاری  جوانان  مؤمن  و مجاهد فلسطینی شد که  
آرایش های  فریبنده  ارتش  غاصب  صهیونیســت  و 
قضاوت های  عجولانه  درباره  شکست ناپذیری  آن  را به  
چیزی  نگرفته  و نیروی  فداکاری  و ایثاری  را که  آیات  
باهره  ی اسلام  و قرآن  در ذهن  و دل  آنان  پدید آورده  
بود، به  درســتی  ارج  نهادند، به  وعده  الهی  اطمینان  

یافتند و جانهای  پاک خود را به  میدان  بردند و در نهایت 
ان شاءالله وعده الهی محقق خواهد شد و فلسطینیان را 
از چنگ فرعونیان زمان نجات خواهد داد و مستضعفان 

را بر عالمیان برتری خواهد داد.
تحقیر هیمنه پوشالی رژیم اشــغالگر قدس، پایان 
اتمام حجت مقاومت فلسطین با رژیم صهیونیستی 
اســت. عملیات طوفان الأقصی، قطعاً موازنه قدرت 
در فلسطین اشغالی را به صورت بنیادین تغییر داده و 
رژیم صهیونیستی را بیش از پیش در موضع ضعف قرار 
خواهد داد. این پیروزی بزرگ توسط محور مقاومت 
تمام ابرقدرت های جهان را به بهت و ناباوری فرو برد و 

یک هشدار جدی به همه سازشکاران در منطقه بود.
اینک همه جهانیان و ملت های  مســلمان  بار دیگر 
شاهد عقب نشینی  خفت بار و از سر ناچاری  غاصبان  
صهیونیست  از سرزمینی  هستند که  سالها آن  را ملک 
طلق  خود پنداشته  و هرگونه  گفت وگو درباره  آن  را رد 
می کردند. این  حادثه  عظیم ، منشاء مقایسه ای  به  یاد 
ماندنی  میان  دوگونه  رفتار با دولت  خشن  و زورگوی  
صهیونیســت  و حامیان  بی انصاف  آن  است ؛ رفتاری  
از سر شجاعت  و عدالت خواهی  و متکی  بر فداکاری  
مؤمنانه  جوانان  فلسطینی و جبهه مقاومت، و رفتاری  
از سر تسلیم  و گریز و متکی  بر تصمیم  مستکبران  که با 

قمار روی اسب بازنده صورت گرفت.

درمان رایگان کودکان زیر ۷ سال در بیمارستان های دولتی 

برقراری هر 3 ثانیه یک تماس با پلیس ۱۱۰

زنده نگه داشتن یاد و نام شهدا مهمترین وظیفه است

پیروزی مقاومت هشداری جدی به همه سازش کاران بود

سياسیفرهنگی 

سهم بالای استان ها در جشنواره چهلم فیلم کوتاه

تنوع زبانی بخشی از زیست بوم فرهنگی ایران است



اقتصاد2
ایران

اختصاص ۱۳هزار میلیارد تومان 
طی برای اشتغال روستایی

معــاون اشــتغال وزارت کار از اختصاص ۱۳هزار 
میلیارد تومان طی چند هفته آینده برای اشتغال 
روستایی خبر داد و گفت:از ابتدای دولت سیزدهم 
تاکنون ۴۰درصد خدمات اشــتغال زایی دولت در 
حوزه روستاها انجام شده اســت. حمایت از طرح 
های اشتغال روستایی یکی از سیاست های دولت 
در برنامه ریزی برای اشــتغال زایی اســت. طرح 
اشتغال روســتایی از دی ماه 97 به اجرا درآمد و 
با اذن مقام معظم رهبری مقرر شــد ۱.5 میلیارد 
دلار از صندوق توسعه ملی برداشت و به طرح های 
اشتغال زایی اختصاص یابد. در راستای این طرح به 
صندوق توسعه ملی اجازه داده شد با هدف ارتقای 
تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و 
عشایری، معادل ریالی یک میلیارد و 5۰۰  میلیون 
دلار از منابع صندوق را به صورت قرض الحسنه نزد 
بانک های کشاورزی، توســعه تعاون، پست بانک 
و صندوق کارآفرینی امید در بخش کشــاورزی 
سپرده گذاری کند تا این منابع برای ایجاد اشتغال 
در روستاها و شهرهای زیر ۱۰هزار نفر جمعیت با 
اولویت روستاها و شهرهای واقع در مناطق مرزی 
و مناطق عشایری هزینه شــود. محمود کریمی 
بیرانوند، معاون اشتغال وزارت کار اردیبهشت ماه 
۱۴۰2 با بیان این که منابــع موجود و بازپرداخت 
شده اعتباری اشتغال روستایی هزار میلیارد تومان 
است، عنوان کرد: اعتبارات اشتغال روستایی سال 
گذشــته ۳هزار میلیارد تومان بود و پیش بینی ما 
برای امسال حداقل 8هزار میلیارد تومان است. اما 
امیرحسین مدنی؛معاون توسعه روستایی و مناطق 
محروم رئیس جمهور با اشــاره به اینکه سقف وام 
اشتغال روســتایی 5۰۰ میلیون تومان شد گفت: 
برای تشویق مردم به مهاجرت معکوس به روستاها 
تا مبلغ 5۰۰ میلیون تومان برای ایجاد اشــتغال 
از سوی معاونت توسعه روســتایی و ستاد اجرایی 
پرداخت می شود و بر این اساس در 5 سال منتهی به 
۱۴۰۰ تعداد ۴5۰ هزار مراجعت به روستا داشته ایم. 
محمد کریمــی بیرانوند. معاون اشــتغال وزارت 
کار در آخرین اظهارات خود درباره اشــتغالزایی 
گفته اســت:طبق تعهدی که وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در سال جاری داده، قرار است یک 
میلیون و 88هزار فرصت شــغلی ایجاد شود و بر 
اساس سامانه رصد از ابتدای سال تا کنون 55درصد 
این هدف عملیاتی شده و 59۰هزار فرصت شغلی 
جدید ایجاد شده است. وی بیان کرد: برای ایجاد 
اشتغال روستایی قرار است ۱۳هزار میلیارد تومان 
طی چند هفته آینده اختصاص پیدا کند و صرف 
پرداخت تسهیلات برای ایجاد اشتغال در مناطق 
روســتایی شــود. بیرانوند گفت: از ابتدای دولت 
سیزدهم تاکنون ۴۰درصد خدمات اشتغال زایی 
دولت در حوزه روستاها انجام شده و برخلاف گذشته 
سهم بیشتری در سیاست ها و خدمات به روستائیان 
اختصاص می یابد، همچنین ۴۰درصد اشــتغال 
ایجاد شده بر اساس سامانه رصد ملی اشتغال در 

روستاها و مناطق عشایری بوده است.

تزریق ۳۷۱ میلیون دلار به بازار 
ارز با همکاری پتروشیمی ها

پس از بروز برخی نوسانات بازار ارز در دو روز گذشته 
که با تلاش سفته بازها و دلالان برای سوء استفاده 
از شرایط منطقه ای همراه بود، بانک مرکزی برای 
مدیریت بازار و حفظ آرامش در بازار ارز وارد عمل شد. 
پس از اتفاقات اخیر در منطقه و حمله حماس به رژیم 
اشغال گر صهیونیستی و سوء استفاده دلالان برای 
افزایش قیمت ارز، تحت تاثیر حضور به موقع و موثر 
بانک مرکزی در مدیریت این فضا و همچنین حضور 
فعال شرکت های پتروشیمی، تا ساعت ۱8 دیروز 
یکشنبه ۱6 مهر، بازار حواله، عرضه  بسیار مطلوب 
و کم سابقه ای داشت و طی این روز در مجموع ۳7۱ 
میلیون دلار عرضه و 288 میلیون دلار معامله انجام 
شد. این اقدام به موقع نشان داد که بانک مرکزی بر 
خلاف برخی جوسازی های هدفمند، کاملا بر بازار 
مسلط است و با دست پرُ از نظر ارزی توان مدیریت 
این بازار و تخصیص لازم برای ثبت سفارش ها را دارد. 
با وجود تلاش ذی نفعان افزایش نرخ ارز در کشور برای 
ایجاد التهابات ارزی که هر روز به بهانه های مختلف 
و با روایت ســازی های جعلی، می کوشند، ضمن به 
چالش کشیدن سیاست های نظام، آرامش روانی بازار 
را با هدف سوداگری به هم بزنند، هماهنگی های بین 
دستگاهی و اشراف هم زمان دستگاه های تصمیم گیر 
و اجرایی تاکنون مانع تحقق اهداف سوداگران شده 
است. در همین راستا باید بر این نکته تاکید و تصریح 
کرد که اتفاقا افزایش اقتدار سیاسی و نظامی به عنوان 
یکی از مهم ترین شروط لازم تقویت ارزش پول ملی 
در کنار مجموعه عوامل دیگر، موجب افزایش ارزش 
پول ملی طی 6 ماه گذشته نسبت به ارزهایی مثل لیر 

و دیگر ارزهای منطقه شده است.

اخبار

رئیس بنیاد مسکن گفت: 
در قالب طــرح نهضت ملی 
مسکن موضوع تامین زمین 
رایگان روســتایی به تعداد 
5۰۰ هزار قطعه تا پایان سال 
جاری را در دســتور کار داریم که تاکنون برای 2۳۰ 
هزار قطعه هماهنگی تملک صورت گرفته و 27۰ هزار 
قطعه نیز تا پایان سال تامین می شود. برای سال آینده 
هم برنامه واگذاری 5۰۰ هزار قطعه زمین برنامه ریزی 

شده است.  
غلامرضا صالحی اظهار کرد: روستاها در کاهش فقر و 
رشد اقتصادی کشور بسیار موثر هستند، اما در برنامه 
هفتم توسعه آن طور که باید و شاید در موضوع روستاها 
ورود نکردیم و قوانینی که در برنامه هفتم دیده شد 
پاسخگوی نیازهای روستا و متحول کننده نخواهد بود. 
وی افزود: طبق طرح جامع مسکن تا پایان سال ۱۴۰5 
باید 7۰ درصد خانه های روستایی مقاوم سازی شود که 
با تسهیلات ۳5۰ میلیون تومانی که اخیرا توسط دولت 
سیزدهم مصوب شده این هدف قابل تحقق خواهد بود.

صالحی خاطرنشــان کرد: طبق سرشماری تعداد 5 
میلیون و ۳77 هزار واحد مسکونی روستایی در کشور 
وجود دارد که از سال ۱۳8۴ تا امروز حدود 2 میلیون 
و 9۰۰ هزار واحد مســکونی روستایی مقاوم سازی و 
نوسازی شده اســت. رئیس بنیاد مسکن تاکید کرد: 
نکته مهم درخصوص مصوبه وام ۳5۰ میلیون تومانی 
ساخت مسکن روستایی که در روزهای اخیر هیئت 

دولت مصوب کرد اینکه برای اولیــن بار تعداد وام ها 
از 2۰۰ هزار به ۳5۰ هزار فقره افزایش یافت. در سال 
گذشته هم افزایش مبلغ وام از ۱۰۰ میلیون به 2۰۰ 
میلیون را داشتیم که بانک ها همراهی بسیار خوبی در 

جذب این وام داشتند.
وی با بیان اینکه از 2۰۰ هزار فقره تسهیلات تاکنون 
قرارداد ۱7۰ هزار فقره منعقد شده است، گفت: شاید 
اینطور به نظر برسد که تامین این منابع مشکل است، 
اما این تعداد ۳5۰ هزار واحد مصوب شده در اصل از 
همان سهمیه چهار میلیون واحد نهضت ملی مسکن 

که دولت تعهد کرده کسر خواهد شــد و بار مالی بر 
بانک ها ایجاد نمی کند.

صالحی درباره موضوع مســکن محرومان نیز بیان 
کرد: همکاری بســیار خوبی بین بنیاد مسکن، بنیاد 
مستضعفان، کمیته امداد، بهزیستی و بسیج سازندگی 
در تامین مســکن محرومان در جریان است. بنیاد 
مستضعفان و بنیاد مســکن علاوه بر کمک نقدی، 
مصالح ســاختمانی تهیه می کنند. در این بخش تا 
کنون مبالغ ۳۰۱ هزار و 252 واحد مســکونی برای 
اقشــار محروم احداث و مبالغ بلاعوض برای ساخت 

این واحدها پرداخت شده است. رییس بنیاد مسکن 
گفت: اخیرا نشســتی با مهندس فتاح ـ رییس بنیاد 
مستضعفان داشــتیم که قرار شــد در جلسه بعدی 
زمین های روستایی که در اختیار بنیاد مستضعفان 
اســت، در داخل و خارج از محدوده روستا به ساخت 
مســکن محرومان اختصــاص یابــد. در ۴۰ هزار 
روســتای بالای 2۰ خانوار زمین رایگان توسط بنیاد 
 مستضعفان در اختیار مشــمولان مسکن محرومان 

قرار می گیرد.
وی با  بیان این که تمامی روســتاهای کشور دارای 
سند توسعه روستایی شده اند گفت: موضوع بازنگری 
طرح های هادی روســتایی مــورد تقاضای خیلی از 
روستاییان عزیز است که در بعضی مناطق با چالش 
مواجهیم. با این حال تا کنون 2۰ هزار و 58 روستا مورد 
بازنگری طرح هادی قرار گرفته و برنامه امســال هم 
بازنگری ۱۰ درصد به تعداد ۴۰۰۰ روستا در دستور 
کار است. در حوزه بهســازی معابر نیز تا کنون معابر 
62 درصد روستاها تکمیل شده است. صالحی از دیگر 
اقدامات انجام شده را واگذاری ۳ مییون و 622 هزار 
جلد سند به واحدهای روستایی  دانست و افزود: برنامه 
واگذاری سند به 95 هزار و 5۰۰ واحد روستایی تا پایان 

سال نیز در دستور کار قرار دارد.
به گفته رییس بنیاد مسکن ۱2۰ روستا در کشور دارای 
بافت باارزش روستایی است که طرح های بوم گردی 
در این روستاها ایجاد شده و در اشتغال و گردشگری 
موثر بوده است. این موضوع از عوامل مهم در تحقق 
درآمدهای پایدار و ماندگاری جمعیت روستایی در 

کشور محسوب می شود.

رئیس بنیاد مسکن خبر داد:

واگذاری یک میلیون زمین رایگان به روستاییان

واردات شــمش طلا معاف از 
مالیات شد

با دستور رئیس سازمان امور مالیاتی، واردات شمش 
طلا از اول آبان مشمول پرداخت مالیات علی الحساب 
نخواهد بود. سبحانیان رئیس کل امور مالیاتی کشور 
در نامه ای به رئیس کل گمرک اعلام کرد: با عنایت 
به درخواست های مکرر واردکنندگان شمش طلا و 
با توجه به شرایط تحریمی کشور، واردات شمش 
طلا از تاریخ ۱/8/۱۴۰2 مشمول پرداخت مالیات 

علی الحساب نمی باشد.

۷۸ درصد مطالبات گندمکاران 
پرداخت شد

رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفــت: تاکنون 78 
درصد مطالبات گندمکاران پرداخت شــده است 
و امیدواریم مابقی طبق وعده مســئولان تا پایان 
مهر تسویه شود. عطااله هاشمی گفت: بنابر آخرین 
آمار از ابتدای فصل برداشت تاکنون ۱۰ میلیون و 
۳5۰ هزار تن گندم از کشاورزان خریداری شده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۴۴ درصد و نسبت 
به سال ۱۴۰۰ حدود ۱28 درصد رشد داشته است. 
به گفته او، برآوردها حاکی از آن اســت که میزان 
خرید تضمینی گندم به ۱۰ میلیون و 5۰۰ هزار 
تن برسد. هاشمی از پرداخت ۱۰ همت مطالبات 
گندمکاران خبر داد و گفت: با احتساب پرداخت 
اخیر 78 درصد مطالبات گندمکاران پرداخت شده 
و امیدواریم ۳5 همت باقی مانده تا پایان مهر تسویه 
شــود. رئیس بنیاد ملی گندمکاران با بیان اینکه 
کشت در استان های سردسیر در حال انجام است، 
افزود: اکنون در استان های کردستان، آذربایجان 
شــرقی، آذربایجان غربی و اردبیل کشت گندم 
در حال انجام اســت که بنابر پیش بینی سازمان 
هواشناسی انتظار می رود که میزان خرید و تولید 
گندم در ســال زراعی جدید خوب باشد. او گفت: 
برآوردها حاکی از آن اســت که سطح زیر کشت 
گندم آبی و دیم به بالای 6 میلیون و 5۰۰ هزار هکتار 
برسد. همچنین از کشاورزان تقاضا داریم که نسبت 
به کشت قراردادی اقدام کنند تا در خصوص تامین 

بذر،کود و بیمه مشکل نقدینگی شان حل شود.

تداوم کاهش قیمت مسکن در بازار
رئیس هیأت مدیره کانون سراسری انبوه سازان 
مسکن گفت: با توجه به این که نهضت ملی مسکن 
منجر به افزایش تولید مسکن خواهد شد، لذا هم 
قیمت مسکن به ثبات می رسد و هم رکود مسکن 
از بین مــی رود و می تواند دلیــل کاهش قیمت 

مسکن باشد.
ایرج رهبر در رابطه با علت کاهش قیمت و رکود 
مسکن اظهار داشت: رکود مسکن در ۱۰ الی ۱5 
سال گذشته، همیشه دارای فراز و نشیب بوده است. 
علت رکود در بازار مسکن نیز به این برمی گردد که 
قیمت مسکن، متناسب با توان خرید مردم نیست 
و قیمت آن خارج از حد متعارف رشــد می کند. 
به همین خاطر مردم نمی توانند به آن دسترسی 
داشته باشند. به عبارتی دیگر، رشد قیمت مسکن 
بالاتر از میزان تورم است و قیمت زمین، بیش از 

توان خرید مردم افزایش پیدا می کند.
رئیس هیأت مدیره کانون سراسری انبوه سازان 
مسکن و ساختمان ایران گفت: ما در کشور برنامه 
نهضت ملی مسکن را داریم که منجر به افزایش 
تولید مسکن خواهد شد، این تولید کمک می کند 
که هم قیمت مســکن به یک ثباتی برسد و هم 
رکود مسکن از بین برود. این طرح می تواند تعادل 
در عرضه و تقاضا را به همراه داشته باشد و دلیل 
کاهش قیمت مسکن باشد. وی در رابطه با علت 
تفاوت قیمت تمام شده و قیمت بازار مسکن، افزود: 
تفاوت قیمت تمام شده مسکن و قیمت بازار نیز، 
به خاطر قیمت زمین است. مثلا در تهران قیمت 
مسکن ممکن است به متری ۳5۰ میلیون یا بالاتر 
برسد. این مسئله نیز به خاطر قیمت بالای زمین در 
مناطق شمال شهر تهران است که نهایتا در قیمت 

تمام شده واحدها سرشکن می شود.
رهبر در رابطه با سهم قیمت زمین در قیمت مسکن 
افزود: سهم قیمت زمین در قیمت مسکن در کشور 
متفاوت است. مثلا این میزان تهران بسیار بالاست، 
اما در حاشیه شهرها و شهرستان ها، سهم قیمت 
زمین به زیر 5۰ درصد می رسد. این مقام صنفی 
در مورد اقدامــات لازم برای کاهش قیمت زمین 
گفت: برای کاهش قیمت زمین باید شــهرهای 
اقماری با جمعیت کمتر از شهرهای جدید تاسیس 
شود. این شهرها با راه های ارتباطی منظم باید به 
شهرهای مرکزی متصل شود تا شخص بتواند با 
صرف نیم ساعت زمان، و با استفاده از اتوبوس های 
سریع السیر به محل کار خود برود و برگردد. چون 
قیمت زمین در این شهرک ها پایین است، قیمت 

نهایی فروش مسکن نیز پایین می آید.
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به گفته یکی از نمایندگان مجلس پس از تصویب 
آیین نامه واردات خودروهای کارکرده در مجلس، 
۴ بند آن از ســوی دولت تغییر یافت. به گزارش 
ایســنا، طبق اظهارات اخیر یکــی از نمایندگان 
مجلس شورای اســلامی، پس از آنکه آیین نامه 
واردات خودروهای کارکرده در مجلس به تصویب 
رســید و برای اجرا به دولت فرســتاده شد، حال 
مجدد دولت چهار تغییر مهــم در این آیین نامه 
ایجاد کرده اســت. پنجم مهر ماه، معاون صنایع 
حمل ونقــل وزارت صنعت، معــدن و تجارت در 
نامه ای بــه دبیر کمیســیون زیربنایی، صنعت و 
محیط زیســت دفتر حیات دولــت، پیش نویس 
اصلاحیه آیین نامه اجرایــی واردات خودروهای 
کارکرده را ارسال کرد؛ این آیین نامه پس از بررسی 
در کمیسیون زیربنایی به تصویب مجلس رسید و 

برای اجرا به دولت ارسال شد.
در وهله اول قرار بود واردات خودروهای کارکرده 
توسط اشخاص حقیقی با کارت ملی ممکن باشد 
و هر فرد با کارت ملی خود مجاز به واردات خودرو 

به کشور باشد؛ این بند توسط دولت تغییر کرده و 
شرط واردات خودرو داشتن کارت بازرگانی عنوان 
شده است؛ بر اســاس تصمیم جدید دولت تنها 
افرادی می توانند خودروی دست دوم وارد کشور 

کنند که کارت بازرگانی فعال داشته باشند.
بر این اســاس بنــدی که طی ماه های گذشــته 
واکنش های زیادی را به همراه داشــته و بحث بر 
سر آن بسیار بوده )هر کد ملی مجاز به واردات یک 
دســتگاه خودروی کارکرده(، از آیین نامه حذف 

شده است.
تغییر دوم این آیین در موضوع منشاء ارز واردات 
خودروهاســت؛ طبق آنچــه کــه در آیین نامه 
مصوب شده، آمده بود، ارز موردنیاز برای واردات 
خودروهای کارکرده از طریق ارز حاصل از صادرات 
خود و دیگران، جذب ســرمایه گذاری، ارز منشاء 
خارجی مورد تایید بانک مرکــزی، امکان تامین 
داشــت، اما حالا در تغییرات جدید، کمیسیون 
زیربنایی بــا تامین ارز از طریق منشــاء خارجی 
موافقت کرده  اما اســتفاده از ارز شخصی افراد در 

داخل کشــور را نپذیرفته  اســت. بدین ترتیب با 
ارز منشــاء خارجی می توان خودرو وارد کرد، اما 
دارندگان ارز در داخل کشــور نمی توانند با منابع 
ارزی خود در داخل، خــودروی کارکرده خارجی 
وارد کنند. دیگــر تغییر متــن آیین نامه واردات 
خودروهــای کارکرده بر احتمال ســرقتی بودن 
خودروهای وارداتی اشــاره دارد؛ با توجه به ابراز 
نگرانی پلیس راهور مبنی بــر اینکه خودروهای 
وارداتی سرقتی باشند و مشکلاتی را ایجاد کنند، 
طبق تغییرات حاصل شــده در آیین نامه مذکور، 
مسئولیت حقوقی در مورد هرگونه مشکل احتمالی 
خودروهای کارکرده وارداتی بر عهده شــخص یا 

شرکت واردکننده خواهد بود.
در نهایت هم آخرین تغییر مربوط به سقف حجم 
موتور خودروها است. در حالیکه در آیین نامه اولیه 
سقف و محدودیتی برای حجم موتور خودروهای 
وارداتی اعلام نشده بود، حال در تغییرات جدید 
تاکید شــده که تنها خودروهای تا سقف 25۰۰ 

سی سی اجازه ورود به کشور دارند.

یادآوری می شود که بر اســاس آنچه که از متن 
آیین نامــه واردات خودروهای کارکرده منتشــر 
بوده، شــرایطی از جمله عمر حداکثر پنج سال، 
آماده استفاده عادی توسط کاربر، اعلام درخواست 
رسمی برای اخذ تأییدیه سازمان ملی استاندارد، 
ثبت ســفارش منوط به ارائه گواهی اســقاطی، 
ارائه تعهدنامه متقاضــی و ارائه ضمانت خدمات 
پس از فروش از دیگر بندهــای آیین نامه واردات 

خودروهای کارکرده به کشور است.
شهریور ماه ســال جاری بود که ســازمان ملی 
اســتاندارد، دســتورالعمل واردات خودروهای 
کارکرده و لیســت برندهای مجاز که می توانند 
وارد کشور شوند را منتشر کرده که بر اساس آن، 
از برندهای بنز، بی ام دبلیو، سئات، اشکودا، آئودی، 
فولکس واگن، مینی، اپل، ولوو، فیات، مازراتی، رنو، 
پژو، مان، اسکانیا، ایویکو، تویوتا، نیسان، سوزوکی، 
هوندا، لکسوس، میتسوبیشی، مزدا، کیا، هیوندای، 
سانگ یانگ امکان واردات خودرو به کشور مجاز 

دانسته شده است.

مدیرکل دفتر صنایع منســوجات و پوشــاک 
وزارت صمت از کاهــش تامیــن ارز در نیمه 
نخست امسال نسبت به ســال قبل و صادرات 
۳68 میلیون دلاری در این مدت در سه حوزه 
نساجی، پوشاک و چرم و کفش خبر داد و ابراز 
امیدواری کرد که با همــکاری بانک مرکزی، 

تامین ارز مدیریت شود.
محسن گرجی اظهار کرد: در شش ماهه امسال 
۱88 هزار تن کالا در حوزه نساجی، پوشاک و 
چرم و کفش به ارزش ۳68 میلیون دلار صادر 
شده که به لحاظ وزنی و ارزش به ترتیب هشت 

و شش درصد رشد داشته است.
وی افزود: صادرات در این سه حوزه در سال قبل 
۱7۴ هزار تن به ارزش ۳۴5 میلیون دلار بوده 
است.مدیرکل دفتر صنایع منسوجات و پوشاک 
وزارت صمت در ادامه با بیان اینکه در شــش 
ماهه امسال رشد وزنی و ارزشی واردات در این 
حوزه به ترتیب ۱5 و 5 درصد بوده، اظهار کرد: 
با توجه به اینکــه محصولات نهایی محدودیت 
واردات دارند، افزایش واردات به معنی واردات 
مواد اولیه و واســطه ای بیشتر و در نتیجه رشد 
صنعت اســت. همچنین اختلاف رشد واردات 
وزنی و ارزشی نشان می دهد که واردات بیشتر 
مربوط به اول زنجیره اســت که قیمت کمتری 

دارند.
وی از افزایــش 25 درصــدی واردات پنبه در 
نیمه اول امســال خبر داد و گفت: واردات پنبه 
از ۳۰ هزار تن در نیمه اول سال قبل به ۴۰ هزار 
تن در مدت مشــابه امسال رســیده است. در 
مجموع پیش بینی می شود متوسط رشد رشته 
فعالیت های صنعتی در ســال جاری به هشت 

درصد برسد.
این مقام مســئول در ادامه با بیان اینکه تامین 
ارزی بنگاه ها در نیمه اول امسال 862 میلیون 
دلار و در سال گذشته 9۳8 میلیون دلار بوده، 
ابراز امیدواری کرد که با همکاری بانک مرکزی 

این تامین ارز واحدهای تولیدی مدیریت شود.
به گفتــه وی حداقل ۱2۰ هــزار واحد صنفی 
تولیدی در سه حوزه نســاجی، پوشاک و چرم 
و کفش ثبت شده، یعنی حداقل یک میلیون و 
2۰۰ هزار نفر در این حوزه اشتغال دارند. البته 
در این آمار تولیدی های بدون پروانه و مشاغل 
خانگی ثبت نشده اســت. همچنین 275 هزار 
واحد صنفی توزیعی در حوزه پوشاک فعالیت 

دارند.
گرجی در ادامه گفت: در بحث قاچاق باید کار 
جدی کنیم و فعالیت هایی که تاکنون انجام شده 
راضی کننده نیست. البته در حوزه قاچاق نیاز 
داریم همه ارگان ها پای کار باشــند. اما به طور 

کلی وضعیت تولید در این بخش خوب است.
در ادامــه این برنامه علی مرادی - دبیر ســتاد 
برگزاری نمایشگاه بین المللی پوشاک - گفت: 
از 2۳ تا 26 مهر ماه، بیست و نهمین نمایشگاه 
بین المللی صنعت نساجی، یازدهمین نمایشگاه 
بین المللــی پوشــاک و دهمین نمایشــگاه 
بین المللی کفــش، کیف و چــرم همزمان از 
ساعت هشــت صبح تا ۱5 بعد از ظهر در محل 
دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار 

خواهد شد.
به گفته وی در این نمایشگاه 8۴ شرکت واحد 
تولیدی پوشاک در حوزه لباس مردانه، زنانه و 
بچگانه حضور دارند. همچنین در بخش صنایع 
نســاجی، شــرکت ها در حوزه پارچه، ماشین 
آلات، نخ الیاف و ســایر مواد اولیه محصولات 
خود را عرضه خواهند کرد. در بخش نســاجی 
۱77 شــرکت خارجی و ۱57 شــرکت ایرانی 
حضور دارند. بخشــی از این شــرکت ها نیز به 
صورت پاویون فعال خواهند بود؛ به طوری که 
پاویون چین با ۱2۰ شــرکت در گروه ماشین 
آلات و مواد اولیه، پاویون هند با ۱8 شــرکت و 
 پاویون ترکیه با ۱2 شرکت در نمایشگاه حاضر 

خواهند شد.

معاون توسعه اشــتغال بنیاد برکت گفت: سال گذشته 
۱۰۰ هزار طرح اشــتغال زایی توســط بنیاد برکت در 
کشور انجام شد که در هر طرح به طور میانگین ۱.5 نفر 
مشغول کار شدند و حدود ۱5۰ هزار اشتغال مستقیم از 
محل این طرح ها ایجاد شد. مرتضی نیازی گفت: بنیاد 
برکت در زیرمجموعه ستاد اجرایی فرمان امام خمینی 
)ره( از سال 86 شروع شد، اصلی ترین وظیفه این بنیاد 
محرومیت زدایی در روســتاها از طریق توانمندســازی 
افراد انجام می شــود، یعنی به جای ماهی دادن به افراد، 

ماهی گیری یاد می دهیم.
وی گفت: توانمندســازی افراد از طریق توانمندسازی 
جوامع محلی یا به این شکل است که تصدی ها را از صفر تا 
صد بر عهده بگیریم یا این که روش دیگر اینکه از ظرفیت 
مردم استفاده کنیم و به جای تصدی گری، از خود مردم 

برای محرومیت زدایی استفاده کنیم.
معاون توســعه اشــتغال بنیاد برکت گفت: وظیفه ما 
تسهیل گری در انجام امور است که آن هم سه بعد دارد، 
تسهیل گری افراد در روستاها و مناطق محروم است که با 
در اختیار قرار دادن امکانات بهتر و ابزار تولید، یک بنگاه 

تولیدی پایدار راه اندازی شود.
نیازی گفت: در این زمینه از سال ۱۳97 تا کنون  هزار نفر 
تسهیل گر در سراسر کشور آموزش دیده اند که به واسطه 
این تسهیل گران تا کنون ۳25 هزار طرح اشتغال زایی در 
روستاها انجام شده است. وی اعلام کرد: سال گذشته ۱۰۰ 
هزار طرح اشتغال زایی توسط بنیاد برکت در کشور انجام 
شد که در هر طرح به طور میانگین ۱.5 نفر مشغول کار 
شده اند و حدود ۱5۰ هزار اشتغال مستقیم از محل این 

طرح ها ایجاد شده است.
معاون توسعه اشتغال بنیاد برکت با بیان اینکه مسأله بازار 
برای تولید روستایی مهم است، گفت: در کنار تسهیل گری 
برای تولید دسترســی به بازار هم مدنظر قرار می گیرد 
تا کنون ۳25 هزار طرح تولیدی به ســمت بازار ســوق 
داده شده اســت و ما از پلتفرم های مجازی مانند باسلام 
 و دیجی کالا هم بــرای عرضه محصــولات این طرح ها

 استفاده می کنیم.
نیازی در مورد مهمترین اقدامات تســهیل گران گفت: 

از جمله این کارها بر پایه نمایشــگاه ها و شرکت دادن 
تولیدکنندگان در این نمایشــگاه ها که گاهی به صورت 
محلی و منطقه ای و گاهی مانند نمایشگاه روستاآباد به 
شکل ملی برگزار می شود و تولیدکنندگان به بازار مصرف 
وصل می شوند همچنین گاهی تسهیل گری در سمت 
تأمین مالی انجام می شــود که چگونه یک تولیدکننده 

بتواند از بازار تأمین مالی کند و طرح خود را انجام دهد.
وی همچنین گفت: تأمین مالی گاهی از منابع تبصره ای 
بودجه انجام می شود که این منابع با منابع ستاد اجرایی به 
صورت اهرمی پرداخت می شود همچنین از منابع خیران 
هم استفاده می شود که در طرح شمسا این منابع پرداخت 

می شود.
ً  به  معاون توسعه اشتغال بنیاد برکت همچنین گفت: اخیرا
دنبال روش تأمین مالی جمعی )کرادفاندینگ( هستیم 
که هم از طریق بازار سرمایه و هم سکوهای تأمین مالی 
برای اجرای طرح ها تأمین مالی شوند. کسب و کاری که 
می خواهد راه اندازی شود بعد از طی فرآیند افراد متقاضی 
آموزش می بینند و مزیت منطقه ای سنجیده می شود و در 

قالب یک زنجیره تولید تعریف می شود.
نیازی گفت: گاهی اشتغال پیشین و اشتغال های پسین 
در طرح ها مورد لحاظ قرار می گیــرد و در نهایت تأمین 
مالی انجام می شود و بعد از تأمین مالی هم نظارت مستمر 
تسهیل گران و کارشناسان بر روند تولید انجام می شود تا 

شرایط کسب و کار بهتر شود.
وی همچنین گفت: هزار نفر تسهیل گر در بنیاد برکت 
داریم که در ۱7۰ رســته فعالیت می کنند برخی از این 
رســته ها مانند پرورش میگو، آبزی پــروری، گلخانه، 
فرآوری محصولات کشاورزی، فریلنسینگ )آزادکاری(، 
بوم گردی، دامداری روســتایی، اصلاح نژاد دام، با هدف 

افزایش بهره وری انجام می شود.
معاون توسعه اشتغال بنیاد برکت گفت: امسال هم رویکرد 
زنجیره ای تولید در بنیاد برکت تعریف می شود و کسب و 
کارها با دو رنگ سبز و آبی تعریف می شوند که در رنگ 
سبز کسب وکارهای کشاورزی و رنگ آبی زنجیره مرتبط 
با آبزیان و پرورش میگو، لارو میگو، فرآوری و بسته بندی و 

بازارسانی دنبال می شود.

افراد باید کارت بازرگانی فعال داشته باشند

تغییر در بندهای واردات خودروهای کارکرده

ایجاد 150 هزار شغل در روستاها در سال گذشتهصادرات ۳۶۸ میلیون دلاری منسوجات 

گروه اقتصاد ایران وجهان
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3 بازار

براساس اعلام مســئولان وزارت جهاد و تشکل های تولیدی، ایران 
نهمین تولیدکننده تخم مرغ در دنیاســت که خوشبختانه با برنامه 
ریزی مناسب طی ۲ ســال اخیر برای تنظیم بازار نیازی به واردات 
نداشــته ایم. ۹ اکتبر مصادف با ۱۷ مهرماه از سوی کمیسیون بین 
المللی تخم مرغ، روز جهانی تخم مرغ نامگذاری شده است تا ارزش 

این ماده غذایی در سلامت بیشتر نمایان شود.
تخم مرغ یکــی از ارزان ترین و فراوان ترین پروتئین در دســترس 
خانوار است که بعد از شیر جایگاه دوم را در تغذیه افراد جامعه دارد 
که متاسفانه باورهای اشتباه و دلایل غیرعلمی موجب شده تا برخی 

افراد از مصرف این ماده مغذی اجتناب کنند.
در همین رابطه محمد ابراهیم حسن نژاد معاونت امور تولیدات دامی 
وزارت جهاد گفت:  تولید تخم مرغ در کشورها، علاوه بر ارزش غذایی 
به لحاظ قیمت هم برای آحاد جامعه دارای اهمیت است. در کشور 
ما توسعه زنجیره صنعت طیور اعم از گوشــتی و تخم گذار با همت 
ســرمایه گذاران و حمایت دولت اعم از گوشــتی و تخم گذار شکل 
گرفته است و با توجه به جمعیت کشورمان تامین نیاز داخل با واردات 

امکان پذیر نیست و باید این نیاز با تولید داخل تامین شود.
همچنین محمد مرادی مدیرعامــل اتحادیه مرغداران میهن گفت: 
رتبه تولید تخم مرغ  در کشور با یک پله صعود به نهمین تولید کننده 
این محصول در جهان ارتقاء یافته که علاوه بر تامین نیاز داخل در۶ 

ماهه نخست امسال، ۹۰ هزار تن محصول صادر شده است.
بنابر آمار اعلامی مسئولان وزارت جهاد توان تولید بالقوه یک میلیون 
و ۶۰۰ هزارتن تخم مرغ در ســال وجود دارد که امســال با افزایش 
حداقل ۱۰۰ هزارتنی نسبت به مدت مشابه سال قبل، رکورد تولید 

یک میلیون و ۳۰۰ هزارتن تخم مرغ شکسته می شود. علیرغم آنکه 
نوســان در صنعت طیور جزء ماهیت آن اســت، اما با برنامه ریزی 
متناســب با مقاطع مختلف ســال و پیش بینی نوسان مصرف طی 
۲ سال اخیر نه تنها هیچ گونه وارداتی برای تنظیم بازار و نیاز داخل 
نداشتیم، بلکه توانستیم با صادرات مازاد محصول ارز وارد کشور کنیم. 
حمیدرضا کاشانی رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغداران میهن گفت: 
همه ساله روز جهانی تخم مرغ با شعار هر انسان سالم یک تخم مرغ 
در روز برگزار می شود و امســال هم در مدارس استان های مختلف 
جشــن توزیع تخم مرغ به منظور ترویج فرهنگ مصرف برگزار می 
شــود؛ تخم مرغ تنها کالای پروتئینی است که طی ۲ سال گذشته 

هیچ وارداتی نداشته است و تنها صادرکننده در این حوزه بودیم.
کاشانی ادامه داد: بنابر آمار تخم مرغ در سال ۹۹ و حتی ۱۴۰۰ وارد 
شده است، اما طی سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ به سبب رشد چشمگیر 
تولید هیچ وارداتی در این بخش نداشــتیم. رئیــس هیئت مدیره 
اتحادیه مرغداران میهن با بیان اینکه کشــور ما نهمین رتبه تولید 
تخم مرغ در دنیا را داراســت، گفت: برآوردها حاکی از آن است که 
تولید تخم مرغ با رشد حداقل ۱۰۰ هزارتنی به بالای یک میلیون و 

۲۵۰ هزارتن برسد.
او درباره آخرین وضعیت صادرات تخم مرغ افزود: بنابر آمار ســال 
گذشته ۵۵ هزارتن تخم مرغ صادر شــد، همچنین از ابتدای سال 
تاکنون ۹۲ هزارتن صادرات به بازارهای هدف داشــتیم. کاشــانی 
سرانه مصرف تخم مرغ را ۱۴.۵ کیلو اعلام کرد و گفت: متوسط سرانه 
تخم مرغ در دنیا همین عدد است، هرچند کشورهای اسکاندیناوی 
روزانه یک عدد تخم مرغ مصرف می کنند کــه در ایران ۶۰ درصد 

این میزان اســت. رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغــداران میهن با 
بیان اینکه مشکلی از لحاظ تولید و مصرف تخم مرغ نداریم، گفت: 
هرچه میزان مصرف تخم مرغ در کشــور بیشتر شود، این پروتئین 
سالم به بهبود تغذیه و سلامت جامعه کمک می کند. ایجاد زنجیره 
تولید از جمله راهکارهایی اســت که می تواند به اقتصادی شــدن 
تولید بیانجامد که براســاس تســهیلگری انجام شــده، تولید در 
زنجیره های بزرگ از ۸ درصد به بیش از ۲۰ درصد افزایش یافته که 
 بخشــی از تحقق این مهم مرهون حمایت صندوق بیمه کشاورزی 

بوده است.
 ناصر نبی پور رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار تهران گفت: 
بنابر آمار روزانه ۳ هزار و ۴۰۰ تا ۳ هزار و ۵۰۰ تن تخم مرغ تولید می 

شود که این میزان مازاد بر مصرف نیاز کشور است.
او با بیان اینکه مشــکلی در تولید تخم مرغ نداریم، افزود: برآوردها 
حاکی از آن است که تولید تخم مرغ به یک میلیون و ۳۰۰ هزارتن 
برســد. بنابر آمار اعلامی رتبــه ۹ و ۱۰ تولید تخم مــرغ در دنیا را 
دارا هســتیم ، اما واقعیت آن اســت که دوازدهمین یا سیزدهمین 
تولیدکننده تخم مرغ در دنیا هســتیم که با احتساب سرانه مصرف 

نیازی به ارتقای جایگاه هم نیست.
رئیس هیئت مدیــره اتحادیه مرغ تخم گذار تهــران درباره آخرین 
وضعیت سرانه مصرف تخم مرغ گفت: بنابر آخرین آمار سرانه مصرف 
تخم مرغ به ۱۵ کیلو و ۳۰۰ گرم رسیده اســت. براساس آمار ایران 
نهمین رتبه تولید تخم مرغ در دنیا و پنجمین در آسیا را داراست که 
خوشبختانه طی ۲ سال اخیر توانسته به جایگاه خوبی در تولید برسد 

به طوریکه نیازی به واردات برای تامین ندارد .

رئیس اتحادیه دارندگان قنادی، شیرینی فروشــی و کافه قنادی تهران با 
بیان اینکه سامانه نوین اصناف نیاز به بازنگری جدی دارد گفت: این صنف 
با وجود افزایش قیمت شــدید مواد اولیه، کمبود کالایی ایجاد نکرده است. 
علی بهره مند، رئیس اتحادیه دارندگان قنادی، شیرینی فروشی و کافه قنادی 
تهران گفت: در نیمه ابتدایی سال ۱۴۰۲ کماکان چالش های ناشی از تورم 
بهای مواد اولیه ادامه یافته و متاسفانه غالبا بهای مواد اولیه مصرفی در صنف 
قنادی افزایشی بوده است. وی در بیان چالش های صنف ادامه داد: علی رغم 
افزایش قیمت ها کمبودی وجود نداشت. از سوی دیگر سامانه نوین اصناف که 

استفاده از آن اجباری آغاز شده است هنوز ضعف هایی دارد که قول داده اند 
نواقص را برطرف نمایند. حال با وجود مثبت بودن دیدگاه ها در بهره برداری 
از این سامانه، نگرانی هایی در جهت تضعیف جایگاه اتحادیه های صنفی نیز 
در میان فعالان صنفی وجود دارد. بهره مند با ابراز تاسف از وضعیت موجود 
افزود: تورم بهای کالاها و خدمات اصلی مورد نیاز خانوار، موجب کاهش تقاضا 
در صنف قنادی شده است و نگرانی اعضای صنف در خصوص افزایش خواسته 
های نهادهای پول ستان نظیر اداره امور مالیاتی، تشدید شده است. رئیس 
اتحادیه دارندگان قنادی، شــیرینی فروشی و کافه قنادی تهران همچنین 

خاطرنشان کرد: کمبود نیروی انسانی شاغل در واحدهای صنفی اعم از نیروی 
ساده، نیمه ماهر و ماهر تشدید شده است. مشاغل نوظهور از جمله حمل و نقل 
اینترنتی از جمله دلایل عدم اقبال کارجویان به فعالیت در واحدهای صنفی 
است. بهره مند اظهار کرد: اتحادیه های صنفی به عنوان یکی از قدیمی  ترین 
نهادهای مردمی در رفع موانع صنفی محدودیت هایی دارند و بیشتر تلاش می 
کنند مشکلات را از طریق اتاق های اصناف به تصمیم گیران و تصمیم سازان 
کشور منتقل نمایند و در چارچوب قانونی نظرات مشورتی ارائه دهند؛ هر چند 

کمتر از این دیدگاه های مشورتی بهره گرفته می شود.

رئیس اتحادیه تعمیرکاران خودرو تهران گفت: میزان 
مراجعه مردم برای تعمیر خودرو رو به افزایش اســت 
که علت آن بالا رفتن ســن خودورها و کیفیت پایین 
خودروهای داخلی اســت. علیرضا نیک آئین، رئیس 
اتحادیه تعمیرکاران خودرو تهران با بیان مطلب فوق 
گفت: در حال حاضر تعداد زیادی خودروی کارکرده در 

کشور به خصوص در تهران داریم. از طرف دیگر، کیفیت 
پایین خودروهای داخلی هم بی تقصیر نیست و این باعث 
می شود برای مثال اگر یک خودروی خارجی برای لنت 
یا دیسک و صفحه و یا کلاچ هر دو سال یک بار مراجعه 
می کند خودروهای داخلی هر سال و حتی کمتر از یک 

سال باید برای تعمیر و تعویض قطعات مراجعه کنند.

ظرفیت تولید ۱.۶ هزارتن تخم مرغ در کشور 

تورم قیمت مواد اولیه چالش قنادی ها

کمیاب شدن قطعات یدکی خودروهای چینی در بازار
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ترمیم بنیان اقتصاد کشور
عبدالمجید شیخی، اقتصاددان

تسهیلات و وام های قرض الحسنه در کنار عواید 
بسیار خاص و ویژه اقتصادی در امر ازدواج و تامین 
نیازهای اصلی زندگی اقشــار مستضعف برای 
سرپا ماندن آنها نقش بسیار مهمی ایفا می کند 
به همین خاطر با ترویج فرهنگ قرض الحسنه 
دادن باید کسانی که به  دلیل ضعف مالی از رشد 
بازمانده اند کمک شــود تا آنها نیز به بخشی از 
رشد دهندگان اقتصاد کشور و نیروی کار و تولید 

تبدیل شوند.
ترویج فرهنگ قرض الحسنه و هدایت منابع مالی 
مازاد به سمت بانکها و موسسات قرض الحسنه در 
راستای افزایش ترغیب اعطای سرمایه های خرد 
به گردانندگان بازار کار قطع به یقین منجر به بالا 
رفتن تولید کالا و فروش کالا می شود موضوعی 
که گردش پول در اقتصاد را افزایش می دهد و 

در نهایت بنیان اقتصاد کشور را ترمیم می کند.
نظام بانکی کشور با واگذاری دارایی های خود باید 
تامین اعتبار تولید را پشتیبانی کنند تا زمانی که 
کارخانه دار و صاحب بنگاه اقتصادی به مرحله 
مولدسازی و مرحله تولید برسد و بتواند مجموعه 
تولیدی خود که اشــتغالزایی کرده را به خوبی 
مدیریت کند آن زمان بانک پس از به بهره برداری 
رسیدن طرح سرمایه گذاری، اصل و سود تحققی 
خود را از قبل فعالیت سرمایه گذاری دریافت کند 
از این نظر می توان گفت مولد سازی دارایی های 

بانک ها در این حدود و ثغور قابل قبول است.
بانک ها باید نسبت به فروش اموال و دارایی خود 
برای حمایت از بخش تولید تشویق شوند. یعنی 
دولت باید مشوق هایی برای آن ها در نظر بگیرد 
که خود این نهضت را ایجــاد و کامل کنند و از 
متقاضیان وام برای سرمایه گذاری در بخش های 
مولد و تاسیس بنگاه های تولیدی حمایت مالی 
کنند قطع به یقین درچنین شرایطی اقتصاد رشد 
می کند و فعالیت های مولد جای خود را در اقتصاد 

ایران به درستی پیدا می کنند.

معاون راهبری شبکه برق کشور گفت: متوسط 
رشد اوج بار مصرف برق در ۱۰ سال اخیر سالانه 
۴.۶ درصد بوده در حالیکه امســال رشد اوج بار 

به ۵.۷۷ درصد )معادل ۴۰۰۶ مگاوات( رسید.
مهــدی مقیــم زاده در گردهمایــی معاونــان 
بهره بــرداری شــرکت های برق منطقــه ای به 
افزایش بی سابقه دمای جهان در تابستان ۱۴۰۲ 
اشاره کرد و افزود: امسال تابستان شاهد گرمای 
غیرقابل تحملی برای جهان بودیم و طبق گزارش 
محققان دانشگاه لایپزینگ زمین در ۱۲۰ هزار 

سال گذشته به این گرمی نبوده است.
وی ادامه داد: پدیده گنبد حرارتی، موج گرمای 
شــدید بالای ۵۰ درجه را به برخی کشورهای 
خاورمیانه و هشت کشور عربی و همچنین ایران 

تحمیل کرد.
معاون شبکه برق افزود: براساس داده های منتشر 
شده از سوی ســازمان ملل، ماه جولای )از دهم 
تیرماه تا دهم مرداد ماه( گرم ترین دوره سه هفته 
ای را در طول تاریخ به ثبت رساند. به طوری که 
دوره گرمایش زمین به پایان رســیده و دوران 
جوشش فرارسیده است. مقیم زاده در باره رشد 
اوج نیاز مصرف برق کشور افزود: در حالیکه در 
۱۰ سال اخیر متوسط رشــد اوج بار سالانه ۴.۶ 
درصد بوده است، در سال جاری رشد اوج بار به 
۵.۷۷ درصد )معادل ۴۰۰۶مگاوات(رسیده است.

معاون راهبری شبکه برق کشــور در خصوص 
سهم منابع مختلف در تامین اوج بار گفت: میزان 
تقاضــا در اوج مصرف ۷۳ هــزارو ۴۶۳ مگاوات 
بوده اســت که از این مقدار توان تامین شده در 
لحظــه اوج مصرف )تولید حرارتــی، برق آبی و 
دریافتی برون مرزی( ۶۱ هــزار و ۲۰ مگاوات و 
توان مدیریت شده در لحظه اوج مصرف )مدیریت 
مصرف شرکت ها،محدودیت ارسالی برون مرزی 

و معادل افت فرکانس ۱۲ هــزار و ۵۴ مگاوات 
است. وی ادامه داد: تقاضای اوج مصرف نسبت 
به سال گذشته )۶۹ هزار و ۴۵۶ مگاوات( ۵.۷۷ 
درصد رشد داشته اســت و تعداد روزهای بالای 
اوج مصرف ســال گذشــته ۳۵ روز و همچنین 
ســاعات بالای اوج مصرف ســال گذشته ۱۲۹ 
ساعت بوده است. مقیم زاده پیک سایی و هموار 
کردن منحنی بار، ثبــت روزانه اطلاعات مقادیر 
مصرف به تفکیک طرح ها و افزایش سهم بارهای 
قابل کنترل در فرآیند راهبری شــبکه را از الزام 
های طرح های مدیریت مصرف از دیدگاه راهبری 

شبکه برشمرد.
وی با توجه به تجربیات کسب شده در زمان اوج 
مصرف ۱۴۰۲، به الزام هایی برای عبور موفق از 
دوره اوج بار سال۱۴۰۳ اشاره کرد و گفت: لازم 
است اعمال فرامین صرفاً از طریق مرکز کنترل 
و سلسله مراتب راهبری شبکه برق کشور انجام 
شــود، همچنین تدوین و تصویب رویه راهبری 
شبکه در شــرایط عادی و هشدار و اضطرار جزو 

این الزام ها است.
مقیــم زاده بــا تاکید بــر اینکه اجــرای دقیق 
دســتورهای مرکز ملــی راهبری شــبکه برق 
کشــور امری ضــروری اســت، گفــت: پایش 
دســتورالعمل های ویــژه بهره برداری،پایــش 
وضعیت حفاظت های ویژه نصب شــده، پایش 
مقدار تولید، تبــادل و مصــرف صنایع، پایش 
وضعیت نیروگاه های کوچک واقع در منطقه از 

عوامل عبور موفق از پیک ۱۴۰۳ دانست.
وی ضمــن تاکید بر موضوع آموزش و داشــتن 
صلاحیت حرفه ای راهبران شبکه تصریح کرد: 
مرکز بین المللی آموزش های تخصصی مدیریت 
شبکه این قابلیت را برای راهبران شبکه به خوبی 

اجرا و نسبت به صدور گواهی اقدام می کند.

قائم مقام بیمه مرکزی گفت: بین ۱۰ تا ۱۲ میلیون 
خودرو در کشور فاقد بیمه شخص ثالث هستند 
که طبق طرح موســوم به یک به یک سازی باید 
کارت ســوخت خودروهای ســنگین فاقد بیمه 
مسدود و خودرو توقیف شود؛ به زودی در گام دوم، 
 این طرح شــامل خودروهای سبک و بنزینی هم 

خواهد شد.
مجید مشــعلچی فیروزآبادی اظهار کرد: بیمه 
مرکزی با همکاری ســتاد مدیریت حمل و نقل 
و سوخت کشــور، طرح یک به یک سازی کارت 
سوخت و بیمه نامه شخص ثالث را پیش می برند. 
طبق این طرح به ازای هر بیمه نامه شخص ثالث 
فعال وســیله نقلیه باید یک کارت سوخت وجود 

داشته باشد.
وی افزود: تمام خودروهای سنگین باید بیمه نامه 
شــخص ثالث فعال داشته باشــند. در غیر این 
صورت کارت سوخت این خودروها بعد از گذشت 
یک ماه ابطال می شود. در این فرآیند ستاد حمل 
و نقل سوخت اطلاعات مربوط به خودرو را به بیمه 
مرکزی می فرستد. بیمه مرکزی، خودروهای فاقد 
بیمه نامه را در لیست هشدار قرار می دهد. ستاد 
حمل و نقل، یک ماه به صاحــب خودرو فرصت 
می دهد تا بیمه نامه را ارایــه دهد و اگر ندارد باید 
نسبت به دریافت بیمه اقدام کند. در صورتی که 
طی یک مــاه اقدام نکرد کارت ســوخت خودرو 

ابطال می شود.
قائم مقام بیمه مرکزی تاکید کرد: طرح یک به یک 
سازی کارت سوخت و بیمه نامه تا کنون در ارتباط 
با خودروهای سنگین گازوئیلی اجرا شده اما در 
آینده خودروهای سبک هم مشمول این موضوع 
می شوند. علت اینکه این طرح ابتدا از خودروهای 
سنگین شروع شد این است که خطرات و صدمات 
ناشی از تصادفات اتوبوس و کامیون به مراتب بیش 

از خودروهای سبک است.
مشــعلچی با بیان اینکه بین ۱۰ تــا ۱۲ میلیون 
خودرو فاقد بیمه شــخص ثالث در کشور وجود 
دارد گفت: در حال حاضــر ۲۶ میلیون بیمه نامه 
خودروهای سبک در کشور وجود دارد؛ در حالی 
که تعداد خودروها ۳۸ میلیون دستگاه است. در 
واقع بین ۲۷ تا ۳۱ درصد خودروها فاقد بیمه نامه 
هستند که فراجا باید از تردد آنها جلوگیری کند. 
در قانون آمده که هر نوع جابه جایی خودرو بدون 
بیمه ممنوع اســت و حتی نمی تواند از پارکینگ 

منزل خارج شود.
وی طرح یک بــه یک ســازی را در جلوگیری از 
آسیب های ناشی از حوادث رانندگی و همچنین 
قاچاق سوخت، موثر دانســت و گفت: این اتفاق 
از این جهت برای صنعت بیمه خوب اســت که 
ماشین های سنگین که خطرات زیادی دارند بیمه 

می شوند. تا کنون حدود ۴۰ هزار خودرو سنگین 
فاقد بیمه نامه شناسایی شــدند. قصد این است 
که اگر اتفاقی برای ایــن خودروها افتاد بیمه نامه 
داشته باشند و فشار کمتری روی صندوق تامین 

خسارتهای بدنی بیاید.
به گفته مشعلچی، در مواردی که مالک خودرو فاقد 
بیمه شخص ثالث باشد یا مقصر، متواری باشد برای 
اینکه روی افراد فشار نیاید و درگیر مسائل حقوقی 
و قضایی نشوند، خسارت از محل صندوق تامین 
خسارتهای بدنی پرداخت می شود که صندوق بعدا 

از طریق شکایت پول را برمی گرداند.
قائم مقام بیمه مرکزی با اشاره به ۱۰ تا ۱۲ میلیون 
دستگاه خودرو فاقد بیمه شخص ثالث گفت: تمام 
اطلاعات لازم درخصوص بیمه خودروها از طریق 
بیمه مرکزی در اختیار فراجا قرار گرفته است. در 
حال حاضر فراجا دسترســی های سخت افزاری 
و نرم افزای بیمه خودروهــا را در اختیار دارد و بر 
این اساس نســخه فیزیکی بیمه نامه حذف شده 
است. اگر خودرو فاقد بیمه است باید توقیف شود. 
تجربه نشان داده جریمه کارساز نیست؛ چرا که 
در بسیاری موارد مبلغ جریمه انباشت شده بیمه 
طی سالهای متوالی به مراتب بیش از جریمه های 

راهنمایی و رانندگی است.
بنابراین گزارش، طبق ماده ۴۸ قانون بیمه اجباری 
خسارات وارده به شــخص ثالث، ستاد مدیریت 
حمل و نقل و سوخت مکلف است از صدور هرگونه 
کارت و تخصیص اولیه ســهمیه یا ادامه آن برای 
وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه خودداری کند. تیرماه 
امسال طی همکاری ستاد مدیریت حمل و نقل 
و ســوخت، بیمه مرکزی، فراجا و شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران، در گام اول بیش 
از ۲۰ هزار خودرو نفت گازسوز فاقد بیمه نامه که 
علی رغم گذشت بیش از یک سال از تاریخ انقضاء 
بیمه نامه همچنان فاقد بیمه بوده اند شناســایی 
شدند. طبق اعلام سیدکاظم عزیزی ـ معاون ستاد 
مدیریت حمل و نقل سوخت کشور در حال حاضر 
این رقم به ۴۰ هزار خودرو رسیده است. البته طی 
یک ماه گذشته ۱۲ هزار خودرو نسبت به تمدید 
بیمه خود اقدام کردند که از لیست هشدار خارج 
شدند. چنان چه دارندگان وسایل نقلیه فاقد بیمه 
شخص ثالث اقدام به تمدید بیمه نامه خود در یک 
ماه نکنند، وارد لیست خاکستری شده و به هنگام 
ســوختگیری در ماه دوم پیغام »خطا بیمه« را 
دریافت خواهند کرد که به منزله غیرفعال شدن 
کارت سوخت شان است. صاحبان خودروهای فاقد 
بیمه به منظور فعال شدن مجدد کارت هوشمند 
سوخت خود لازم اســت بیمه نامه شخص ثالث 
خود را تمدید و سپس به یکی از دفاتر پلیس +۱۰ 

سراسر کشور مراجعه و آن را ثبت کنند.

وزارت اقتصــاد تأکیــد کرد: 
مصوبه ارائه تســهیلات خرد 
بدون ضامــن، مصوبه ای بود 
که دولــت بــرای پرداخت 
تســهیلات زیر ۱۰۰ میلیون 
تومان به کارمندان و حقوق بگیران بخش های دولتی و 
عمومی داشت و هیچ تغییری در اجرای آن ایجاد نشده 
اســت. روابط عمومی وزارت امور اقتصادی و دارایی در 
پاسخ به گزارشــی با تیتر »رویای وام بانکی خرد بدون 
ضامن؛ از وعده تا عمل« توضیح داد: اصلاح رفتار بانک ها 
به نفع مــردم یکی از رویکردهــا و اولویت های دولت و 
وزارت اموراقتصادی و دارایی بوده اســت. از مهمترین 
اقدامات قابل اشاره برای تحقق تغییر رویکرد اشاره شده، 
تسهیل پرداخت تسهیلات خرد است. در این راستا در 
دی ماه ســال ۱۴۰۰ این وزارتخانه با توافق بانک های 
دولتی و خصوصی طرح پرداخت تســهیلات خرد بر 
مبنای اعتبارســنجی و با حداقل وثایق را در دو سطح 

تا ۵۰۰ میلیون ریال و ۵۰۰ میلیــون ریال تا یک هزار 
میلیون ریال در گام نخست برای کارکنان، بازنشستگان و 
مستمری بگیران دستگاه های دولتی، عمومی، غیردولتی 
و شرکت های بزرگ عملیاتی و در ۲۹ دی ماه موضوع را 

برای اجرا به بانک های یاد شده ابلاغ کرد.
۱۲ بانک تحت مدیریت وزارت امور اقتصادی و دارایی 
از زمان این ابلاغ تا ۱۵ مرداد ماه امسال در مجموع ۷۵ 
هزار و ۶۱۴ میلیون تومان تسهیلات خرد بدون ضامن 
به ۲ میلیون و ۱۰۶ هزار متقاضی پرداخت کردند. قطعا 
در این مسیر نارضایتی هایی وجود دارد که وزیر اقتصاد 
هم در سفر به استان های مختلف این موضوع را پیگیری 
می کند و هم وزارت اقتصاد پیش از این نیز اعلام کرده 
بود آماده دریافت گزارشات مردمی و رسانه ای از تخطی 

شبکه بانکی حول این مصوبه است.
همچنین بر اساس اعلام بانک مرکزی شبکه بانکی کشور 
به ۴۲۶ هزار  و ۴۰  نفر از متقاضیان، تســهیلات قرض 
الحسنه ازدواج به مبلغ ۸۶.۷ همت پرداخت کرده که 
این میزان رشد ۲۶ درصدی نسبت به مدت مشابه سال 
قبل داشته است. همچنین در سال جاری تاکنون ۳۷۳ 

هزار و ۵۳۸ فقره تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری به 
مبلغ ۲۳.۰۱ همت به متقاضیان پرداخت شده که این 
میزان رشد ۴۴ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 

داشته است.
علاوه بر این باتوجه به تاکیدات ریاست جمهور بر اولویت 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و لزوم تسهیل و تسریع 
در تعیین تکلیــف متقاضیان در صف بانکها، “بســته 
نظارتی  - اعتباری تسهیل و تسریع در پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج” در تاریخ ۲۰  /۰۳  /۱۴۰۲ تدوین و به 
بانکهای عامل ابلاغ شده و هر دوهفته بر اجرای آن نظارت 
و درصورت مشاهده عقب ماندگی در اعطای تسهیلات 
مزبور از سوی بانک های عامل، به بانکهای عامل با عملکرد 
ضعیف تر تذکر داده شد. براساس بسته ابلاغی، شبکه 
بانکی مکلف شد طی مدت سه ماه از اجرای طرح موصوف 
)۲۰  /۰۳  /۱۴۰۲ لغایــت ۲۰  /۰۶  /۱۴۰۲( ضمن جبران 
عقب ماندگی بانک های عامل در پرداخت سهمیه ماهانه 

ابلاغی اقدام کنند.
در پایان زمان مذکور عملکرد شبکه بانکی در پرداخت 
تسهیلات ازدواج به صورت چشمگیری افزایش یافت به 

طوری که از ابتدای سال جاری تا تاریخ ۲۰    /۰۶    /۱۴۰۲ 
تعداد تسهیلات پرداختی به میزان ۳۸۲.۳۳۵  فقره و به 
مبلغی بالغ بر ۷۷۷.۱۸۵ میلیارد ریال است که  نسبت به 
بازه زمانی مشابه خود در سال ۱۴۰۱ به میزان  ۲۴ درصد 

افزایش داشته است.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

وزارت اقتصاد: پرداخت تسهیلات خرد بدون ضامن ادامه دارد

رشد پرداخت تسهیلات خرد
رشد اوج بار مصرف برق به ۵.۷۷ درصد رسید

کارت سوخت خودروهای بدون بیمه باطل می شود

آگهی صورت طبقه بندی بستانکاران
صورت طبقه بندی بستانکاران ورشکسته آقای سید عباس اکبری فرزند سید نقی به شماره شناسنامه ۱۱۱۳ و شماره ملی ۲۱۴۱۳۹۶۰۲۶ تهیه وتنظیم گردید و در اداره تصفیه امورورشکستگی دادگستری 
استان مازندران به نشانی:مازندران- ساری-خیابان مازیار-نبش خیابان امیرکبیر ســاختمان شماره۲دادگستری استان مازندران  طبقه اول واحد۱  موجوداست. این صورت طبقه بندی بستانکاران به 
استناد ماده ۳۶ قانون اداره تصفیه امور ورشکستگی، ظرف مدت ۲۰ روز از تاریخ انتشار آگهی قابل اعتراض در دادگاه صادرکننده حکم ورشکستگی  )شعبه ششم دادگاه عمومی حقوقی شهرستان آمل( 

می باشد. بدیهی است پس از انقضاء مدت مذکور تصمیم این اداره قطعی محسوب می گردد.

دکتر امین فلاح
معاون قضائی رئیس کل و رئیس اداره تصفیه امور ورشکستگی دادگستری استان مازندران
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فناوری و 
اطلاعات

تولید بازی براساس نیازهای شناختی کشور
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور با اشــاره به رونمایی از نماد 
اعتباربخش محصولات شناختی گفت: این نماد به بازی سازان کمک می کند که براساس 
نیازهای شناختی کشور بازی تولید کنند. آئین رونمایی از نماد اعتباربخش محصولات 
حوزه شــناختی با حضور روح الله دهقانی فیروزآبادی معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رئیس جمهوری، شقایق حق جوی رئیس مرکز توسعه فناوری های راهبردی، 
محمد مهدوی دبیر ستاد توسعه علوم و فناوری های شناختی، محمدامین حاجی هاشمی 

رئیس بنیاد ملی بازی های رایانه ای و… در محل معاونت علمی برگزار شد.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور با اشاره به اینکه بازی در تربیت 
و رشد فرزندان نقش کلیدی دارد، اظهار کرد: به دلیل مشغله ها و محدودیت های زمانی، 
امروزه راهی جز سرگرم کردن کودکان و نوجوانان با بازی های سازنده نیست. دهقانی در 
ادامه به رسوخ روزافزون فناوری های شناختی و توسعه صنعت و فناوری اطلاعات به واسطه 
رشد فناوری بازی های دیجیتال اشاره کرد و گفت: دلیل توسعه سخت افزارهای رایانه ای 
و استقبال روزافزون نسبت به بازی های جدید، نشان دهنده ظرفیت های این حوزه است.

وی ضمن بیان این مطلب که حوزه شــناختی به قدری می تواند حائز اهمیت باشد که 
در اقتدار و امنیت یک کشور تأثیرگذار باشــد، تصریح کرد: در حوزه بازی های رایانه ای 
و فضای مجازی می توان موقعیت هایی را ایجاد و شبیه سازی کرد که در فصای واقعی، 
مواجهه و ایجاد آن کار راحتی ممکن نباشد. معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور افزود: کارکردهای حوزه شناختی در درمان، سرگرمی، تربیت، آموزش و 
اقتدار آفرینی به خوبی شناخته شده اســت و تنظیم گری و رگولاتوری می تواند ضمن 
اثربخش ساختن هرچه بهتر این حوزه و شناسایی و معرفی ابزارهای کارامد به توسعه بازار 
این حوزه نیز کمک کند.  دهقانی به نقش حمایتی، تنظیم گری، تسهیل گری و ترویجی 
معاونت علمی در این حوزه اشاره کرد و گفت: ستاد علوم شناختی، نقش ترویج گری را در 
این حوزه ایفا می کند و همکاری ستاد در قالب این نهاد اعتباربخش با مشارکت اثربخش 

تولیدکنندگان می تواند به توسعه و اثرگذاری هرچه بیش تر و بهتر این حوزه کمک کند.
روح الله دهقانی همچنین در حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران گفت: نماد اعتباری که 
امروز رونمایی شد، براساس تنظیم گری دقیق، بازی های رایانه ای و بازی های فیزیکی را در 
سه دسته تقسیم بندی می کند که در واقع کمک می کند که والدین بازی هایی را انتخاب 

کنند که علاوه بر سرگرمی به مهارت های شناختی فرزندانشان کمک کند.
وی افزود: همچنین این نماد به بازی سازان کمک می کند که براساس نیازهای شناختی 
کشور بازی تولید کنند، همینطور برای کسانی که از بازی ها برای درمان استفاده می کنند 
می شود با توجه به درجاتی که این نشــان دارد، انتخاب بهتری از بازی ها داشت. بحث 
استانداردسازی بازی ها بر مبنای علم و فناوری موضوع جدی است در ستادهای معاونت 
علمی در دستور کار قرار دارد. دهقانی خاطرنشان کرد: بازی هایی که قطعاً بتوانند درجه 
بالاتری را کســب کنند، در مرحله تولید و هم در مرحله تحقیقات مورد حمایت ستاد 

خواهند گرفت تا در نهایت یک محصول استاندارد خوب داشته باشیم.

صدور شناسه یکتای مجوز برای دارندگان پروانه های افتا
کلیه دارندگان مجوزهای حوزه امنیت فضای تولید و تبادل اطلاعات از سازمان فناوری 

اطلاعات ایران می توانند از امروز برای اخذ شناسه یکتا)QR code( اقدام کنند.
بیتا کیامهر، مدیرکل دفتر ارتباطات و فناوری اطلاعات در راستای لزوم تبدیل مجوز کاغذی 
کسب و کارها به مجوز الکترونیکی اظهار کرد: از امروز، کلیه دارندگان مجوزهای حوزه امنیت 
فضای تولید و تبادل اطلاعات  از سازمان فناوری اطلاعات ایران می توانند برای اخذ شناسه 
یکتا )QR code( اقدام کنند. این امکان قبلا برای پنج مجوز دیگر شامل: گواهی های مراکز 
داده )۲ مجوز(، مجوزهای حوزه مالکیت نرم افزار )۲ مجوز( و ارزیابی امنیتی محصول ایجاد و 
اطلاع رسانی شده بود و در حال حاضر شامل مجوزهای حوزه افتا نیز شده است. به گفته وی، 
الزام اخذ شناسه یکتای مجوز، شامل کلیه دارندگان مجوز از سازمان فناوری اطلاعات ایران 
است، با این تفاوت که امکان اخذ شناسه یکتا یا همان کیوآرکد برای مجوزهای حوزه افتا به 
تازگی ایجاد شده است. مدیرکل دفتر ارتباطات و فناوری اطلاعات، با تاکید بر این که کلیه 
مجوزهای کاغذی و قدیمی فقط تا پایان سال جاری اعتبار دارند از دارندگان این مجوزها 
درخواست کرد که در مهلت باقیمانده نسبت به ثبت درخواست شناسه یکتای مجوز اقدام 
کنند. طبق اعلام سازمان فناوری اطلاعات ایران، کیامهر چگونگی فرآیند دریافت شناسه 
یکتا برای کسب و کارها را چنین تشریح کرد: در ابتدا، متقاضیان برای ثبت درخواست خود 
می توانند به درگاه ملی مجوزها به نشانی mojavez.ir مراجعه کنند. سپس از صفحه 
اصلی، گزینه »شناسه یکتا برای مجوزهای قدیمی« را انتخاب نمایند و در صفحه مربوطه، 
مجوز مورد نظر خود را انتخاب و بر روی گزینه »دریافت شناسه یکتا« کلیک کنند. در گام 
بعدی، متقاضی، پس از مشاهده فرم نمایش داده شده و ثبت اطلاعات، نیازمند بارگذاری 
تصویر مجوز قدیمی خود و کلیک بر روی گزینه تایید نهایی است. در این مرحله، پیامکی 
به متقاضی ارسال می شود که حاوی کد پیگیری درخواست است. اینجاست که سازمان 
فناوری اطلاعات ایران به ایفای نقش خود می پردازد و درخواست مورد نظر با هدف بررسی 
بیشتر به کارشناسان مربوطه ارجاع داده می شود. پس از بررسی درخواست توسط سازمان 
فناوری اطلاعات ایران و در صورت تایید درخواست، پیامک دیگری حاوی لینک مجوز به 
متقاضی ارسال می شود و اطلاعات متقاضی در درگاه ملی مجوزها ثبت و بدین ترتیب جواز 

الکترونیکی به همراه کیوآرکد در کوتاه ترین زمان ممکن صادر می شود.

نخبگان اثربخشی خود را برای کشور از یاد نبرند
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان در جمع تعدادی از رتبه های برتر کنکور سراسری، مهاجرت را 
به منظور آشنایی با فرهنگ و نگرش های مختلف در دنیا اتفاقی عادی و پسندیده دانست 
اما در عین حال به نخبگان توصیه کرد، هیچگاه اثربخشی و دین خود را به کشور از یاد 
نبرید. سید سلمان افقهی در دیدار با نفرات برتر کنکور سراسری ۱۴۰۲ با بیان اینکه شما 
از نعمت استعداد برخوردار هستید، افزود: به طور حتم شما مسیر سختی را با حضور در 
یک رقابت نفس گیر طی کرده اید و موفق شدید از جمله نفرات برتر کنکور امسال باشید.

وی ادامه داد: بر همین اساس نیز بنیاد ملی نخبگان خانه شماست و در بنیاد در قبال شما 
مسوولیت هایی را عهده دار هستیم و اینکه شما با فعالیت های بنیاد همراه می شوید یا نه، 
یک اختیار است و اجباری وجود ندارد. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با تاکید بر اینکه در 
مسیر زندگی، توقف به معنای زمین خوردن است، افزود: البته یکسری مسائل وجود دارد 
که سرآمدان علمی باید آنها را بدانند، مسائلی که در دانشگاه ها آموزش داده نمی شود. 
وی ماموریت و کار بنیاد ملی نخبگان با دانشگاه ها را متفاوت از یکدیگر دانست و گفت: 
بنیاد ملی نخبگان بصورت مشخص برای نخبگان برنامه ریزی می کند و نوع برنامه ریزی 
این بنیاد با برنامه های دانشگاه ها متفاوت است. افقهی با اشاره به مسئله مهاجرت نخبگان 
اظهار کرد: برخی از برترین های آزمون سراسری و نخبگان به دلائلی ممکن است به خارج 
مهاجرت کنند که این به طور حتم آشنایی با فرهنگ ها و نگرش های مختلف در دنیا را 
بدنبال خواهد داشت و خوب است و برخی هم ممکن است به کشور بازگردند و برعکس 
در همانجا بمانند اما نخبگان نباید هیچگاه دین و اثربخشی خود برای کشور را از یاد ببرند.

وی وجهه اثربخشی برای کشور را یک حس مشترک بین همه ایرانیان دانست و در عین حال 
گفت: البته تحقق این وجهه با تلاش و دلسوزی هرچه بیشتر برای کشور تبلور خواهد یافت. 
ئافقهی با اشاره به پاس کردن برخی مواد درسی در دانشگاه ها که به باور وی ضرورتی ندارند، 
افزود: به هر حال چاره ای نیست زیرا نظام آموزشی کشور بدین شکل است اما ضروریست 
که بدون اثبات و تفکر، مســئله ای را نپذیریم و خوشبختانه امروز بنیاد ملی نخبگان نیز 
دوران اعطای امتیاز به نخبگان را سپری کرده و به بلوغ رسیده است. وی با اشاره به طراحی 
جدیدی که در بنیاد ملی نخبگان انجام شده، گفت: این طرح بر پایه چند مجموعه شامل 
روش، رویش، جهش و پویش است. نخستین مجموعه در واقع که »روش« نامیده می شود 
به عنوان یک مرکز مطالعات و سیاست گذاری است. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان ادامه داد: در 
واقع رویکردهای کلی ناظر به سیاست های اجرایی، آیین نامه ها، شیوه نامه ها، رصد، دیده بانی، 

آینده پژوهی و تحلیل بیگ دیتای حوزه نخبگانی در کشور برعهده مرکز روش خواهد بود.

اخبار

ابرپروژه محرومیت زدایی قرار 
است با ورود علم وفناوری جان 
تازه  ای بگیرد و در همین راستا 
معاونت علمی بسته ویژه ای را 
برای کاربست ظرفیت دانش 
بنیانها در این مناطق در دستور کار قرار داده است. قصه 
محرومیت در گوشه و کنار هر از گاهی روایت های تازه ای 
برای شنیده شدن دارد، در برخی مناطق هنوز شاخص 
نرخ بیکاری و سطح رفاه اقتصادی در وضعیت مناسبی 
قرار ندارد، در نقطه ای دیگر در حوزه آب شرب شهری و 
روستایی و نیز بهداشت و درمان، مردم با مشکلات عدیده 
ای روزگار می گذرانند و در بعضی مناطق روســتایی به 
دلایل مختلف از جمله خشکسالی شاهد از رونق افتادن 
کشــاورزی هســتیم. با این حال بی انصافی است اگر 
نگوییم سال هاست که مناطق محروم و دورافتاده، زیر 
ذره بین نهادها و دستگاه های متولی برای رفع مشکلات 

قرار دارند.
مضاف بر نهادهای دولتی و غیردولتی حامی، در تکمیل 
پازل محرومیت زدایی حالا متولیان حوزه علم و فناوری 
و به طور اخص معاونت علمــی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان و صندوق نوآوری و شــکوفایی پای کار آمده اند 
تا با به کارگرفتن ظرفیت هــای دانش بنیان ها و اتصال 
فناوری و دانش به طرح های پیشرفت و آبادانی در مناطق 
محــروم، در جریان پروژه محرومیت زدایی در کشــور 

اقداماتی فناورانه و نوآورانه ای را رقم بزنند.
به دنبال تقویــت همین جریان حــالا معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، در صدد 
تهیه بسته ای ویژه برای ورود دانش بنیان ها به مناطق 
کمتر برخوردار و مهاجرت معکوس نخبگان از شهرهای 
بزرگ به شهرهای مبدا خودشان است. در برنامه ای که 
در معاونت علمی در حال پیاده سازی است، در راستای 
مهاجرت معکوس داخلی، آن دســته از نخبگانی که به 

مبدا خود باز می گردند، تسهیلاتی ارائه خواهد شد

در همین رابطه ســعید ســلیمانی مدیر برنامه توسعه 
اقتصاد دانش بنیان در مناطق محــروم معاونت علمی 
درباره برنامه این معاونت برای مهاجرت معکوس نخبگان 
توضیح می دهد و می گوید: چرخه نخبگانی در کشور به 
گونه ای تعریف شــده که معمولاً نخبگان از شهرهای 
کوچک و حتی روستاها به شــهرهای بزرگی که منابع 
مالی بیشتر و دانشگاه های مطرحی در آنجا وجود دارد، 
مهاجرت می کننــد و بعد از اتمام تحصیــل، در همان 
استان ها و شهرهای بزرگ می مانند که این موضوع در 
نهایت منجر به تحت الشــعاع قرار گرفتن ظرفیت های 
انسانی و نخبگانی در مناطق محروم، روستاها و شهرهای 

کوچک تر خواهد شد.
ســلیمانی در ادامه به تسهیلات و مشــوق هایی برای 
بازگرداندن این نخبگان اشــاره می کنــد اما این را هم 
می گوید که جزئیات این تسهیلات هنوز دقیقاً مشخص 
نیست. در برنامه ای که در معاونت علمی در حال پیاده 
سازی اســت، در راســتای مهاجرت معکوس داخلی، 
آن دســته از نخبگانی که به مبدا خود بــاز می گردند، 
تسهیلاتی ارائه خواهد شد و از آن طرف اگر شرکت های 
دانش بنیان تولیــد خود را به مناطق محــروم ببرند و 
یا ســرمایه گذاری در شهرســتان های کوچک و کمتر 
برخوردار انجــام دهند، مورد توجه ویــژه معاونت قرار 
خواهند گرفــت. این مقام مســئول معاونت علمی که 
تنها حدود ۵ ماه از انتصابش به این سمت می گذرد، از 
تشکیل شورایی ویژه به ریاست دکتر دهقانی فیروزآبادی 
برای تهیه بســته ویژه محرومیت زدایی بــا تمرکز بر 
فعالیت های دانش بنیان ها تا پایان مهرماه خبر می دهد 
و صحبت های خود را اینگونه تکمیل می کند: این طرح 
و بسته همچنان در حال بررسی است و بعد از تصویب تا 
پایان مهرماه، در پاییز و زمســتان آن را اجرایی و اطلاع 

رسانی خواهیم کرد.
وی در ادامه به کلیات این بسته ویژه محرومیت زدایی 
اشاره کرد و گفت: ارائه تسهیلات به دانش بنیان ها برای 
ورود به حوزه محرومیت زدایی، تعریف پروژه های اولویت 
دار، تعریف مکانیزم ها و ساز و کارهایی که دانش بنیان ها 
را به مرحله خروجی برساند و بازارسازی های جدید برای 

دانش بنیان ها مسائلی اســت که در این بسته گنجانده 
خواهد شد.

نقش آفرینــی گروه های جهــادی در مناطق محروم و 
میزان تأثیرگــذاری آن ها در عمــران و آبادانی مناطق 
محروم و دورافتاده موضوعی غیرقابل کتمان اســت و 
تعامل این نهاد مردمی با دانش بنیان ها قطعاً به پیشبرد 
برنامه های محرومیت زدایــی ضریب می دهد. معاونت 
علمی در نظر دارد به عنوان نهاد واسط به اتصال این دو 

گروه کمک کند.
سلیمانی در همین رابطه توضیح می دهد که »بنا داریم 
نخبگان و افراد خوش فکری کــه در گروه های جهادی 
به عنوان جریان محرومیت زدا فعال هســتند را در یک 
طرف میز و در طرف دیگــر مجموعه های دانش بنیان 
را قرار دهیم. این تعامل می تواند از یک طرف نیازهای 
واقعی مناطق محروم مطرح و از آن ســو راه حل های 
فناورانه ارائه خواهد شــد. ما در واقع اطلاعات و مسائل 
مناطق محروم را از مجموعه های دولتی می گیریم که 
کلیات ماجراست و ممکن است خطا و انحرافاتی در آن 
وجود داشته باشد اما برای راستایی آزمایی، اطلاعات را 
از نهادهای پایین دست مثل گروه های جهادی دریافت 

خواهیم کرد و در اختیار فناوران قرار خواهیم داد.

مسکن مناطق محروم همیشه از مهمترین دغدغه های 
ساکنین این مناطق بوده بالاخص اینکه بسیاری از این 
نقاط زلزله خیز بوده و کیفیت و دوام ساخت و همچنین 
معماری ساخت اهمیت بیشــتری پیدا می کند؛ مدیر 
برنامه توســعه اقتصاد دانش بنیــان در مناطق محروم 
می گوید برای ســاخت مسکن روســتایی با استفاده از 
فناوری های نویــن طرح های خوبی در کشــور وجود 
دارد اما هنوز در مقیاس بزرگ اجرایی نشده و نتیجه و 

بازخورد کار هم مشخص نشده است.
مدیر برنامه توسعه اقتصاد دانش بنیان در مناطق محروم 
در همین بــاره توضیح می دهد که »در پروژه ســاخت 
مسکن روستایی ۳ فاکتور مقاوم سازی، سرعت و قیمت 
حائز اهمیت است، چیزی که در این پروژه مدنظر است 
ســاخت خانه های یک طبقه ای اســت که تولید چه از 
جنس کشاورزی، یا در حوزه چرم و قالیبافی در داخل 
خانه و یا محیط پیرامونی خانه صورت بگیرد. بنابراین 
فناوری هــای نوین باید در حوزه معمــاری این خانه ها 
و همچنین جنس ســاخت مســکن به کمک بیایند. 
از این رو یکــی از کارهای ما ابتدا شناســایی این مدل 
فناوری ها برای توسعه مسکن روســتایی و ایجاد یک 

محیط آزمایشی برای شرکت های دانش بنیان ها است.

مهاجرت معکوس داخلی نخبگان در دستور کار است

ورود دانش بنیان ها به محرومیت زدایی
News kasbokar@gmail.com

معامله گر ارزهای دیجیتال با نام مســتعار تایتان آف 
کریپتو، پیش بینی خود در مورد چرخه بعدی بیت کوین 
)BTC( را در ایکس به اشتراک گذاشت. این معامله گر 
با تجزیه و تحلیل داده های قیمت تاریخی بیت کوین و 
ترســیم خطوط روند از پایین ترین چرخه قبلی تا اوج 
بعدی آن، هدف قیمت بالقــوه را برای اوج چرخه آتی 

تخمین زد.
بر اساس تحلیل این معامله گر، بیت کوین می تواند به 
ارزش حدود ۱۳۷ هزار دلار برسد که انتظار می رود این 
اوج در آگوست سال ۲۰۲۴ رخ دهد. در این میان، رهبر 
بازار رمزارزهای دیجیتال در زمان انتشار این مطلب با 
قیمت ۲۷ هزار و ۹۵۲.۳۵ دلار معامله می شود، پس از 
اینکه توانسته است افزایش اندک ۰.۱۵ درصدی طی 

۲۴ ساعت را مدیریت کند.
قیمت بیت کوین طی هفت روز گذشــته بیش از سه 

درصد افزایــش یافت، علاوه بر این، ۳۰ روز گذشــته 
خوبی برای آن رقم خورد زیرا در بازه زمانی ماهانه ۶.۵۷ 
درصد افزایش ثبت کرد. از سوی دیگر، حجم معاملات 
۲۴ ساعته بیت کوین بیش از ۴۸ درصد کاهش یافت، 
اگرچه تایتان آف کریپتو معتقد است که ارزش ۱۳۷ 
هزار دلاری برای بیت کوین در دسترس است اما قیمت 
آن ابتدا باید حدود ۵۹ درصد افزایش یابد تا بر قیمت 
بالای ۶۸هزار و ۷۸۹.۳۶ دلاری خود در نوامبر ۲۰۲۱، 

غلبه کند.
رهبر بازار رمزارزهای دیجیتــال در حال تلاش برای 
شکستن بالاتر از ســطح مقاومت ۲۷ هزار و ۹۱۵ دلار 
در زمان انتشار این مطلب اســت. اگر بیت کوین طی 
۴۸ ساعت آینده یک شــمع روزانه بالاتر از این قیمت 

را ثبت کند، ممکن اســت در دو هفته آینده به آستانه 
کلیدی بعدی یعنــی ۲۹ هزار و ۲۱۰ دلار برســد. از 
طرف دیگر، شکست بیت کوین در بستن شمع روزانه 
بالای ۲۷ هزار و ۹۱۵ دلار در چند روز آینده می تواند 
این مــورد صعــودی را باطل کند. در این ســناریوی 
نزولی تر، قیمت ارز دیجیتال می تواند ســطح حمایت 
 فوری ۲۶ هزار و ۹۱۵ دلار را در طول هفته بعد دوباره 

آزمایش کند.
با این حــال، بیت کوین در یک کانــال قیمتی مثبت 
میان مدت معامله شــد که بیان می کنــد، قیمت آن 
ممکن اســت در چنــد روز آینده افزایــش یابد. این 
کانال قیمت صعودی طی چند هفته گذشــته پس از 
ثبت پایین ترین و بالاترین قیمــت بیت کوین در این 

دوره شکل گرفته اســت. مجموع ارزش بازار جهانی 
ارزهای دیجیتــال در حــال حاضــر ۱.۰۹ تریلیون 
دلار بــرآورد می شــود که ایــن رقم نســبت به روز 
قبل  ۰.۴۵ درصد کمتر شــده اســت. در حال حاضر 
۴۹.۹۳ درصد کل بازار ارزهای دیجیتــال در اختیار 
 بیت کوین بــوده که در یــک روز ۰.۰۳ درصد کاهش

 داشته است.
حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته 
۱۸.۲۸ میلیارد دلار اســت که ۱۷.۲۱ درصد افزایش 
داشته اســت. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در 
حال حاضر ۲.۱۶ میلیارد دلار است که ۱۱.۸۲ درصد از 
کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم 
تمام سکه های پایدار اکنون ۱۶.۲۳ میلیارد دلار است 
که ۸۸.۸۳ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای 

دیجیتال را تشکیل می دهد.

همزمان با مناسبت روز جهانی پست »محمود لیائی«، 
مدیرعامل شرکت ملی پست، اظهار داشت: اولین تکلیف 
محوله از ســوی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات رفع 
دغدغه معیشتی همکاران نامه رســان است، که در این 
زمینه اقداماتی همچون ارائه حق مسکن و خدمات رفاهی 
و همچنین افزایش ۲۰درصدی حقوق نامه رسان ها بوده 

است.
لیائی درخصوص دومین وظیفه ابلاغــی افزود: تحول 
دیجیتال جزو وظایفی بود که به شرکت ملی پست محول 
شد و اتفاقات خوبی در این زمینه رخ داد، امروز می توانیم 
ادعا کنیم که در این زمینه نسبت به همه ی بخش های 
دولتی پیشرو هستیم. در همین راستا هم برای ۱۱۷ نفر 

از مدیران ارشد این سازمان دوره های آموزش دیجیتال 
برگزاری شــده اســت؛ همچنین، در حال تدوین سند 
تحول دیجیتال هســتیم که در صورت تصویب اولین 
سازمانی خواهیم بود که سند خود را در راستای برنامه ی 
هفتم توسعه آماده کرده و به نوعی از برنامه هفتم توسعه 
جلوتر خواهیم بود. وی تاکید کرد: سومین تکلیف محوله 
موضوع هوشمندسازی است که طی یک سال گذشته 
۳۰۰ فرصت هوشمندسازی در پست احصاء شده است 
و در حال حاضر تعدادزیادی از ایــن فرصت ها در حوزه 

هوشمندسازی انجام شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پست از راه اندازی صندوق های 
هوشمند پست خبر داد و گفت: می توانیم با تعامل با بخش 

خصوصی، این صندوق ها را راه اندازی کرده و امیدواریم 
این کار در خدمــت به مردم موثر باشــند. لیائی درباره 
سرویس احراز هویت مکانی نیز تاکید کرد : طی هشت 
ماه گذشته حدود سه میلیون نفر از این سرویس استفاده 

کرد ه اند که سبب کاهش مراجعه مردم شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پســتدرخصوص سفر به کشور 
عربستان و حضور در اجلاس جهانی پست گفت: مهم ترین 
موضوعی که در این ســفر مطرح شد، بازگشایی ارتباط 
پستی بین دو کشــور ایران و عربستان بود که مذاکرات 
متعددی برای این موضوع انجام شد. به میمنت بازگشایی 
سفارت دو کشور و ارتباطات خوب، قرار شد تمبر مشترکی 
بین دو کشور آماده و رونمایی شــود؛ بحث دیگر ایجاد 

اتحادیه پست جهان اسلام بود که این موضوع با استقبال 
خوبی از طرف عربستانی روبه رو شد.

وی در پایان خاطرنشان کرد که شــرکت ملی پست از 
موتورهای برقی استفاده می کند تا به هوای پاک کمک 
شــود، البته وی تاکید کرد برخی می گویند این پروژه 
در زمان دولت دوازدهم رونمایی شده است اما این یک 
ادعای اشــتباه بوده و در دولت قبل تنها از یک موتور به 
صورت نمادین رونمایی شد اما کاربردی نبود در حالیکه 
ما از سال گذشته به صورت رسمی با همکاری شهرداری از 
موتورهای برقی در ناوگان خود بهره مند شده ایم، در حال 
حاضر نیز پست مشهد درخواست ۸۰۰  موتور داشته که 

در حال تامین است.

معاون پژوهــش و فناوری دانشــگاه شــریف در دومین 
دوره نمایشــگاه ایران آیتکس، تاکید کرد: ظرفیت نیروی 
انســانی کشــور برای کم کردن فاصله بین صنعت ایران و 
دنیا بسیار مناســب است. امید اســت این نمایشگاه ها در 
نهایت بــه تحقق این هدف کمک کنند. حســن حدادپور 
در این دوره از نمایشــگاه که با محوریت کســب وکارهای 
مرتبط با فناوری اطلاعات و ارتباطات با تلاش گروه فناوری 
اطلاعــات شــریف )Sharif ICT Group( و با حمایت 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و سازمان فناوری 
اطلاعات ایــران از ۱۶ مهرماه به مدت ۳ روز در در ســالن 
اســتاد جباری دانشگاه صنعتی شــریف در حال برگزاری 
است، گفت: دانشگاه صنعتی شریف در حوزه های مرتبط 
با صنعت فعالیت های زیادی داشــته و دارد. بستر دانشگاه 
شــریف میزبان ۶۰۰ کســب و کار در حوزه فناوری است 
 که در حوزه های مختلف از جمله کشــاورزی و پزشــکی 

فعال هستند.
احســان آریانیان، رئیس پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات نیز با ارائه خلاصه ای از فعالیت های این پژوهشگاه 

از چاپ کتــاب گرفته تا ارائه خدمات مختلــف و برگزاری 
سمینارها و نشست های تخصصی اشاره کرد و در ادامه به 
تشریح راه های همکاری با این پژوهشگاه اعم از جذب هیات 
علمی، سرباز امریه و نخبه و همکار پژوهشی پرداخت. آریانیان 
تصریح کرد: معضلی که کسب و کارهای نوپا در این حوزه با 
آن رو به رو هستند، سرمایه و حمایت لازم برای راه اندازی 
است که سعی می کنیم این حمایت های لازم از استارتاپ ها 

را داشته باشیم.
آزاد معروفــی، دبیر کل ســازمان نظام صنفــی رایانه ای 
کشــور )نصر( نیز گفت: ما اینجا جمع شــدیم تا با بخشی 
از موفقیت های حوزه کســب و کارهای مرتبط با فناوری 
اطلاعات و ارتباطات کشور آشنا شویم. در کنار این شادمانی 
اجازه دهید از ناراحتی مان از مهاجرت نخبگان هم صحبت 
کنیم. این مهاجرت نیروی انســانی مــا را در این حوزه ها 

تضعیف می کند.
وی با تاکید بر اهمیت تقویت تشکل های صنفی خصوصی 
در کشور اظهار کرد: در این سازمان از هر کمکی که بتوانیم 
دریغ نمی کنیم و کمیسیون های تخصصی در بخش های 

 گوناگون می توانند توان علمی و تخصصی سازمان را در حوزه 
ارتباطات افزایش دهند.

در ادامه دکتر محمدرضا کریمی، عضو هیات مدیره شرکت 
ملی انفورماتیک نیز گفت: آمادگی داریم سرای نوآوری را 
در دانشگاه شــریف راه اندازی و دانش آموختگان مرتبط را 
در گروه انفورماتیک استخدام کنیم. این شرکت همچنین 
از طرح های پژوهشی دانشگاهیان حمایت  مالی و معنوی 
و از ارتقای تعاملات و همکاری های پژوهشی با دانشگاه ها 
اســتقبال می کند. مهندس محمدعلی روزی طلب، دبیر 
اجرایی نمایشــگاه نیز گفت: شــرکت های حوزه فناوری 
اطلاعات از شرکت های زنده و مهم کشور هستند و می توانند 
در حوزه جذب و استخدام کمک کنند. به عنوان مجری و 
برگزار کننده نمایشگاه همه تلاشمان کم کردن فاصله بین 

صنعت و دانشگاه است.
مهندس روزی طلب با ابراز خوش بینی نســبت به جذب 
سرمایه گذار، گفت: امید است این اتفاق برای استارتاپ ها 
هرچه بیشــتر رخ دهد. کاری که می کنیــم وصل کردن 
استارتاپ ها و شتاب دهنده ها به یکدیگر است، اما اینکه هر 

کدام از اینها چه برنامه هایی برای یکدیگر دارند، جزو دستور 
کار ما نیســت. وی تصریح کرد: با توجــه به ظرفیت بالای 
دانشگاه شریف تصمیم گرفتیم دومین دوره نمایشگاه هم 
 به صورت حضوری و هم مجازی برگزار شود. امسال حدود 

۷۰ غرفه داریم و تعداد ۳۵ شرکت حضور دارند.
به نقل از دانشگاه شریف، آشــنایی با آخرین دستاوردها، 
محصولات و خدمات و همچنین ایجاد ارتباط مستقیم با 
شرکت ها، آشنایی با برندهای موفق در حوزه کسب وکارهای 
مبتنی بر فناوری اطلاعات، ارتباط مستقیم و بدون واسطه 
با مدیران شرکت های بزرگ، فراهم شدن بستری مناسب 
برای ارسال رزومه و استخدام در شرکت های بزرگ، حضور 
در کارگاه های آموزشی متعدد در طول نمایشگاه به صورت 
رایگان، حضور در پنل سخنرانی ها و استارتاپ ها به صورت 
رایگان، امکان جذب سرمایه برای استارتاپ ها و فریلنسرها، 
حضور در محیطی جذاب و سرزنده با حضور کسب وکارهای 
مبتنی بر فناوری اطلاعات و بازدید از نمایشگاه به صورت 
مجازی بدون محدودیت در زمان و مکان از جمله مزیت های 

بازدید از این نمایشگاه برای علاقه مندان است.

پیش بینی ارزش ۱۳۷ هزار دلاری بیت کوین

نوسازی ناوگان پست رونمایی خواهد شد

ظرفیت مناسب نیروی انسانی برای کم کردن فاصله صنعت ایران و دنیا
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کشاورزي

يكــي از مشــكلات چرخــه توليد 
محصــولات كشــاورزي؛ موضــوع 
بازاريابي و دسترسي به خريدار است 
كه به گفته كارشناسان حوزه بازاريابي 
دليل اين مســاله، پراكندگي مناطق 
روســتايي و دوري آن از مراكز فروش است. از قديم تا به الان 
عرضه محصولات كشاورزي و دامداري از طريق واسطه هايي 
صورت مي گرفت كه اين امر باعث مي شــد كه ســودمندي 
روستاييان از توليد محصولات روســتايي به حداقل برسد و 
واسطه ها بيشترين سود را كسب كنند. بسياري از متخصصان 
و كارشناسان بخش كشــاورزي معتقدند كه امروزه بازاريابي 
يكي از ضرورت هاي نظام توليد كشاورزي است كه اهميت آن 
در فرآيند توليدات روستايي بسيار مشهود است. بازاررساني 
محصولات كشاورزي شامل تمام فعاليت ها از مرحله برداشت 

مواد خام از مزرعه تا مرحله مصرف نهايي فرآورده مي شود. 

  اصلاح نظام بازار كشاورزي
احمد روستا، استاد دانشــگاه و كارشــناس حوزه بازاريابي 
معتقد است كه بازار رساني محصولات كشاورزي شامل تمام 
عملياتي است كه موجبات انتقال فرآورده هاي كشاورزي اعم 
از محصولات زراعي، دامي، سردرختي و غيره از مراكز توليد 
به مراكز مصرف را )مصرف نهايي( فراهم مي كند. اين اســتاد 
دانشگاه در گفت وگو با »كسب و كار« با اشاره به اهميت توجه 
به بحث بازاريابي محصولات كشاورزي، مي گويد: اصلاح نظام 
بازار محصولات كشاورزي، اهميت بسياري در فرآيند توسعه  
بخش كشاورزي دارد، چراكه بســياري از طرح هاي فني در 
جهت افزايش كيفيت و بهره وري فرآيند توليد به دليل نقصان 
نظام بازار محصولات كشاورزي و ضعف اقتصادي توليدكننده، 
در عمل اجرا نمي شوند. اين كارشناس در ادامه با تاكيد بر اين 
موضوع كه سياست هاي كلان نظام بخش كشاورزي بر حمايت 
موثر از سامان دهي فرآيند توليد و اصلاح نظام بازار محصولات 
كشاورزي است، معتقد است كه اين درحالي است كه به دليل 
ساختار نامناســب نظام بازار محصولات كشــاورزي، فاصله 
بسياري بين قيمت بازار سرمزرعه و بازار مصرف ديده مي شود 
كه هيچ يك از توليدكنندگان و مصرف كنندگان از آن منتفع 
نمي شوند، بلكه اين وضعيت موجب ضعف روز افزون اقتصادي 

توليد كنندگان و تقويت ساختار واسطه گري شده است. 

  عدم حمايت دولت در توسعه بازار
به گفته اين اســتاد دانشــگاه درحال حاضر شــكايت اصلي 
كشاورزان درباره چگونگي عرضه محصولات توليدي آنان در 
بازار مصرف، پايين بودن ســهم دريافتي آنها از قيمتي است 
كه مصرف كننده پرداخــت مي كند كه البته روســتا معتقد 
اســت كه اين امر ناشــي از كمبودهاي موجود در ســاختار 
بازار محصولات كشاورزي است. وي نامناسب بودن ساختار 
تســهيلات بازاريابي، ناپايداري قيمت، فصلي بودن توليدات 
كشاورزي، نامناسب بودن سيستم اطلاع رساني بازار، هزينه 
بــالاي توليد و ضايعات فــراوان در طول مراحــل توليد را از 
جمله مســائل و مشــكلات بازاريابي محصولات كشاورزي 
مي داند و ادامه مي دهد: حضور دلالان و واسطه هاي فراوان و 
همچنين نامناسب بودن حمايت هاي دولت در زمينه توسعه 
بازار و سياست هاي بازاريابي توليدات روستايي از ديگر موانع 
توســعه بازاريابي محصولات كشاورزي اســت كه همه اين 
عوامل دســت به دست هم داده و مانع دســتيابي كشاورزان 
به درآمدهاي بالا و افزايش ارزش افزوده مي شــود. اين استاد 
دانشگاه معتقد اســت كه روش هاي بازاريابي سنتي، امروزه 
در دنيا منسوخ شده است بنابراين لازم است توليدكنندگان و 
اتحاديه هاي روستايي و كشاورزي كشور آموزش هاي جديد 
 را در زمينه بازاريابي فرا گيرند تا بدين ترتيب دست واسطه ها 

كوتاه شود. 

  استفاده از تجارت الكترونيك
اين كارشناس كشــاورزي اســتفاده از تجارت الكترونيك را 
براي توسعه بازاريابي كشاورزي مفيد مي داند و معتقد است: 
يكي از مشكلات چرخه  توليد محصولات كشاورزي، موضوع 
بازاريابي و دسترســي به خريدار اســت كه اين امر به دليل 
پراكندگي مناطق روستايي و دوري آن از مراكز فروش است. 
وي در ادامه با تاكيد بر  اين موضوع كه يكي ديگر از معضلات 
توليــد محصولات روســتايي، نبود اطلاع كافــي از تقاضاي 
بازار اســت، مي گويد: در نتيجه اين امر گاهي شاهد كميابي 
برخي از محصولات در بعضي از ســال ها هســتيم و گروهي 
ديگر از محصولات، مازاد تقاضاي بازار عرضه مي شــوند. اين 
كارشناس كشاورزي بر اين باور است كه براي توليدكنندگان 
مناسب ترين شيوه فروش محصول در صورت وجود خريداران، 
به صورت ســلف خر )پيش فروش( اســت و ادامه مي دهد: از 

طريق تجارت الكترونيك براي روســتاييان مي توان به حل 
اين معضل پرداخت و گســترش بازارهاي موجود در ســطح 
كشور، خدمات بهتر براي مشــتريان، افزايش درآمد و فروش 

روستاييان و نبود واسطه ها را فراهم كرد. 

  لزوم برنامه ريزي و مديريت 
اين استاد دانشگاه در بخشي ديگر از صحبت هاي خود با اشاره 

به اين موضوع كه تا زماني كه زيرســاخت هاي لازم در بخش 
كشاورزي فراهم نشــود، نمي توان در بازار كشاورزي تحول 
ايجاد كرد، مي گويد: كشاورزي نياز به برنامه ريزي، مديريت و 
سازماندهي دارد و استفاده از فناوري ها، ابزارآلات و تكنولوژي 
نوين مي تواند بازدهي محصول را بالا ببرد، از سوي ديگر بايد 
زمان كشت را بدانيم، زمان برداشت محصولات سردرختي را 
بدانيم و سپس با استفاده از ماشين هاي خاص وارد بازار كنيم. 

روستا با اشاره به بورس كشاورزي ايران، تاكيد مي كند: بورس 
يكي از بازوهاي اقتصادي كشور است اما بورس كشاورزي در 
ايران منفعل اســت و در تمام دنيا محصولات كشاورزي وارد 
بورس مي شوند اما در ايران پايين بودن درآمدهاي كشاورزي، 
نبود نهاده ها، بالا بودن قيمت ادوات، مشــكلات آب و وجود 
كشاورزي سنتي، مشكلات توليد را بالا برده و باعث شده بخش 
كشاورزي نتواند در بورس رقابت خوب و مناسبي داشته باشد. 

»كسبوكار«مشكلاتبازاريابيمحصولاتكشاورزيرابررسيميكند

ساختار نامناسب نظام بازار،  بلاي جان کشاورزان

زعفــران را مي تــوان از جنبه هــاي 
دارويــي، صنعتي و تغذيــه اي مورد 
بررســي قرار داد و اهميت ديگر اين 
محصول را بايد در نحــوه صادرات و 
عرضه آن در بازار ايران مورد نقد قرار 

داد. 
به گفته كارشناســان نحوه بســته بندي اين محصول داراي 
اشكالاتي اســت و اين موضوع باعث بروز مشكلاتي در زمينه 
توليد و صادرات آن خواهد شــد. از طرفي كشــوري همچون 
افغانستان كه در سال هاي گذشــته پيازچه زعفران را از ايران 
خريداري مي كرد، اكنون پيشرفت قابل ملاحظه اي را در توليد 
زعفران كرده است و به دنبال گرفتن نبض بازار خاورميانه است. 
چين هم به نوعي با استفاده از زعفران ايراني در بسته بندي هاي 
مختص به كشــور خود و به نوعي با برند ســازي سودجويانه، 
آسيب هاي جدي را به زعفران كشور وارد كرده است. فعالان 
صنفي اعتقاد دارند كه فعاليت مخرب دلالان در بازار زعفران 
هم يكي از عوامل نوسان قيمت در بازار اين محصول شده است 

و آنها خواستار برخورد جدي با برهم زنندگان بازار هستند. 

شكست در توليد و صادرات زعفران با عدم نظارت 
بر نحوه بسته بندي 

نماينده خراســان جنوبي در اتاق اصناف ايران تاكيد كرد: اگر 
فكري براي بسته بندي زعفران نكنيم، در توليد و صادرات آن با 

شكست مواجه خواهيم شد. 
حســن مالكي نژاد از كاهــش توليــد زعفــران از 14تن به 
11 تــن خبــر داد و گفت: ســالانه 14 تن زعفران خشــك 
در قائنات توليد مي شــد كه امســال به دليل خشكســالي و 
حمايت نشــدن از توليدكنندگان، توليد زعفــران به 11 تن 
كاهش يافته اســت. رئيس اتاق اصناف شهرســتان قائنات 
با بيــان اينكه درآمــد اصلي مــردم در شهرســتان قائنات 
توليد زرشــك و زعفران اســت، تصريح كرد: در چند ســال 
اخير افغانســتان با خريد پيازچه زعفــران از توليدكنندگان 
ايراني اقدام به توليد زعفــران كرده و بــه زودي رقيب ايران 
 مي شود، اين موضوع باعث ضرر و زيان توليدكنندگان كشور 

شده است. 

نبود كارخانه هاي بســته بندي زعفران در كشور 
ضعف اصلي توليد به  حساب مي آيد

مالكي نژاد افــزود: نبود كارخانه هاي بســته بندي زعفران در 
كشور ضعف اصلي توليد به  حســاب مي آيد و با توجه به اينكه 
بارها خواســتار تاسيس كارخانه هاي بســته بندي در قائنات 
شده ايم، تاكنون اقدامي صورت نگرفته است، اگر فكري براي 
بسته بندي محصولاتمان نكنيم در صنعت زعفران با شكست 

مواجه خواهيم شد. 
مالكي نژاد تصريح كرد: زعفران توليد شده در قائنات از طريق 
واسطه ها با كمترين قيمت خريداري و سپس به صورت فله اي 

به امارات و اسپانيا صادر مي شود و كشور اسپانيا زعفران ايراني 
را با بسته بندي مرغوب به فروش مي رساند. 

وي با بيان اينكــه دولت تاكنون حمايتــي از مهم ترين توليد 
كشور كه زعفران است، نداشــته، افزود: تاسيس كارخانه هاي 
بســته بندي به نفع توليد و صادرات ايران است زيرا مي توانيم 
توليد داخلي را با نام ايراني و با بهترين بســته بندي به جهان 

صادر كنيم. 

درآمد پايين واحدهاي صنفي عرضه كننده زعفران 
به دليل ركود و خشكسالي در قائنات 

مالكي نژاد اظهار كرد: تمام توليدكنندگان زعفران خواســتار 
ايجاد كارخانه هاي بسته بندي و جلوگيري از صادرات زعفران 

به صورت فله اي هستند. 
وي ركود بازار در ســال جاري را بي ســابقه دانست و گفت: با 
وجود ركود و خشكسالي در قائنات امسال واحدهاي صنفي از 

كمترين ميزان درآمد برخوردار بوده اند. 

قيمت زعفران همواره در حال تغيير است
نادر كامران فر؛ بنكدار مواد غذايي در بازار بزرگ تهران از وجود 
زعفران هاي تقلبي در بازار خبر داد و اظهار داشت: در ابتدا بايد 

عنوان كنم تخلفي كه كشــور چين در زمينه عرضه زعفران 
انجام مي دهد، باعث تاسف است. زعفران قائنات با بسته بندي 
و الحاق برند مختص به چين، وارد بازار كشورها مي شود و اين 
عمل سودجويانه بايد جوابي از سوي كشورمان داشته باشد و 
بهترين راه اين است كه صادرات زعفران در تلاطم نباشد و در 
اين مسير برنامه ريزي هاي مناسبي مدون كرد. وي در گفت وگو 
با »كسب وكار« ادامه داد: همچنان زعفران تقلبي در بازار عرضه 
مي شود و سازمان حمايت از مصرف كنندگان و اداره بازرسي بايد 

اين مورد را كنترل كنند. 
كامراني فــر تصريح كــرد: فعاليــت مخــرب دلالان هم در 

به هم ريختن بازار زعفــران موثر بوده اســت، در حال حاضر 
برهم زنندگان بازار اين محصول، نقش زيادي در روند افزايشي 

قيمت زعفران داشتند. 
اين فعال صنفي با اعلام اينكه قيمت زعفران همواره در حال 
تغيير است، عنوان كرد: ايران جزو بزرگ ترين توليدكنندگان 
زعفران در جهان است چرا مسئولان ذيربط نبايد عوامل موثر و 
مخرب در توليد، توزيع و صادرات اين محصول را به طور دقيق 

ارزيابي كنند؟
 وي درباره نحوه تقاضا براي خريد طلاي سرخ گفت: زعفران 

هرچه خشك باشد تقاضا براي آن در بازار بيشتر است. 

بهدلیلخشكسالیقائناتصورتگرفت

کاهش درآمد واحدهای صنفی فروشنده زعفران
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گردشگری

»کسبوکار«ازنقاطگردشگریجنوبایرانگزارشمیدهد

عسلويه؛ همزيستي صنعت و طبيعت
از بهترين گزينه هايي كه در اين روزهاي سرد 
پاييزي مي توان براي سفر انتخاب كرد، خليج 
نايبند واقع در بندر عسلويه است. خليجي كه 
زيبايي مسحور كننده اش از چشمان گردشگران 
پنهان مانده و با اندكي توجه مي تواند به يكي از نقاط توريستي 
كشور تبديل شود.  امروزه عســلويه به خاطر ميدان هاي وسيع 
گازي اش در جهان معروف است و هنگامي كه شما در اين شهر تردد 
مي كنيد، آن چيزي كه بيش از هرچيزي نظر شما را جلب مي كند 
دكل هاي گاز در دامنه كوه و مجتمع هاي عظيم گازي است كه شهر 
را به صورت يك مجتمع بزرگ صنعتي نشان مي دهد و سنگيني 
بوي گاز را شما همه جا حس مي كنيد اما كافي است شما قدري از 
شهر فاصله بگيريد و به سمت خليج نايبند برويد تا زيبايي هاي اين 

منطقه را حس كنيد. 
از نظر گردشــگري خليج نايبند در ساحل شمالي منطقه نايبند 

با وســعت 4130 هكتار يكي از ارزشــمندترين زيستگاه هاي 
دريايي خليج فارس اســت. حوزه هاي متعدد، جنگل هاي حرا، 
سواحل ماسه اي درخشــان در بخش هاي شــمالي و شرقي و 
سواحل صخره هاي داراي حاشيه باريك ماسه اي و بخش غربي 
منطقه حفاظت شده نايبند، دشت هاي مشجر و دره هاي عميق 
و صخره هاي عظيم در بخش جنوبي بديع ترين چشــم اندازهاي 
طبيعي سواحل خليج فارس را يكجا گرد آورده است، همچنين 
فاصله اندك رشته كوه هاي سر به فلك كشيده زاگرس و ساحل 
ماسه اي درخشان و زيباي خليج نيلگون فارس، پوشش گياهي 
سرســبز در جاي جاي منطقه، امتداد خشكي دماغه نايبند در 
خليج فارس و به وجود آوردن خليــج نايبند، وجود صخره هاي 
مرتفع مناسب براي ماهي گيري و درختان كهنسال انجير معابد 
در دماغه پارك نايبند به همراه هوايي مناســب و دلپذير منطقه 
عسلويه را به مكاني رويايي براي گردشگري تبديل كرده است. 

آب آرام و بي صدا در لابه لاي درختان هميشه سرسبز حرا و وجود 
خرچنگ ها، ماهي ها و ديگر آبزيان در ميان آنها، بالا و پايين رفتن 
آب در طول شبانه روز در نتيجه جزر و مد خاطره اي به ياد ماندني را 

براي بازديد كنندگان اين جنگل  به وجود می آورد. 
علاوه بر آن نايبند داراي ارزش هاي زيســتي منحصر به فردي 
جهت زاد و ولد پســتانداراني نظير قوچ و ميش، كل و بز است. از 
پستانداران دريايي كه در بخش آبهاي آزاد موجود در پارك يافت 
مي شود، مي توان انواع دلفين و نهنگ را نام برد كه عمق زياد آب 
در اين بخش دلفين ها را متوجه خود ساخته و شيرجه زدن دلفين ها 
و شناي دسته جمعي كوســه ماهي ها از صحنه هاي بسيار زيباي 
طبيعي اين قسمت از پارك است. مجموعه خليج نايبند و منطقه 
حفاظت شده نايبند محيط مناسبي را براي زيست و تغذيه انواع 
بي مهرگان، ماهي ها، خزندگان، پرندگان و پستانداران فراهم آورده 
است كه بسياري از آنها گونه هاي نادر يا در حال انقراض محسوب 
مي شوند. از ساير پستانداران خشكي زي موجود در منطقه مي توان 
به گرگ، شغال، خرگوش، روباه و انواع جوندگان نيز 

اشاره كرد. 
جالب است بدانيد كه روزگاري اين 
منطقه از لنگرگاه هاي معروف منطقه 
بوده و بعد از ويراني سيراف در نيمه 
دوم قرن چهارم هجري عســلويه و 
به ويژه خليج نايبند كسب موقعيت بازرگاني كرده 

و جانشين سيراف شده و كشتي ها در نايبند پهلو مي گرفته اند. 
عسلويه در دوران آل بويه بســيار آباد بوده و اين سلسله در اين 
لنگرگاه فيلخانه عضدي، قصر خســرو، گمرك خانه و عمارت 
كوشــكنار را بنا كرده اند. به گفته مورخين آباداني نايبند خيلي 
دوام نداشــته و با رونق گرفتن جزيره كيش، نايبند رو به ويراني 

نهاده است. 

در جنوب نايبند و نزديك راس خليــج نايبند در دو منطقه آثار 
خرابه هاي قديمي از دوران آل بويه باقي مانده اســت؛ يكي به 
نام قصر خسرو و ديگري به نام بســاتين. در كناره هاي بساتين 
قبرستان وســيعي وجود دارد كه قبور اســلامي با سنگ هاي 
شكســته و سرســتون هاي عمارات و بقاياي مسجدي قديمي 
به چشــم مي خورد. بنابر اعتقاد عده اي اين محل همان فيلخانه 
 عضدي اســت كه در دوران ديلميان در اين منطقه ســاخته 

شده است. 
درباره پوشش گياهي پارك ملي نايبند مي توان گفت كه شامل 
اجتماعات حرا و ســاير گياهان آبزي نظير علف هاي دريايي و 
جلبك ها در اكوسيستم هاي ساحلي و گياهان مقاوم شورپسند 
نظير گز، علف شور، شصت عروسان و خارشتر در مناطق دور از 
ساحل است. از ساير گونه هاي گياهي در ارتفاعات و دشت هاي 
مرتفع مي توان كُنــار، كهور ايراني، انجيرمعابد، انارشــيطان، 
اســتبرق، قيچ، دافني و صبرزرد را نام بــرد. درختان حرا در 
حوزه هاي نايبنــد مهم ترين جامعه گياهي منطقه را تشــكيل 
مي دهند. استان بوشهر شــمالي ترين رويشگاه درختان حرا در 
خليج فارس است. جنگل هاي حرا جزو باارزش ترين زيستگاه هاي 
ساحلي است. لازم به يادآوري است درختاني نظير انجير معابد 
 با تنه هاي تنومند و درختان حرا با داشــتن ريشــه هاي آويز 

در آب شناورند. 
اگر گردشگران قصد داشته باشند شب را در اين منطقه سپري كنند، 
عسلويه داراي  مهمانسراي محلي و اقامتگاه هاي مختلف است و از 
اين نظر مشكلي ندارد. عسلويه همانند ساير سواحل و بندرگاه هاي 
جنوب از صنايع دستي متنوع و دستبافته هاي حصيري بهره مند است 
و گردشگران مي توانند آنها را ابتياع كنند. همچنين لازم به ذكر است 
كه عسل عسلويه بسيار مرغوب است و به عنوان سوغات مي توان آن 

را تهيه كرد. 

آيا شــما جزو آن دســته از افرادي 
هســتيد كه با آمدن فصل تعطيلات 
ترجيح مي دهيد يك ســفر كوتاه و 
سبك را در كنار خانواده داشته باشــيد يا اينكه دوست 
داريد سفرهاي هيجان انگيز را تجربه كنيد؟ در اينجا يكي 
از هيجاني ترين و گران ترين تفريحات دنيا را به شما معرفي 
مي كنيم. اين تجربه هيجان انگيــز در نزديكي بلندترين 
قله دنيا »اورست« اتفاق مي افتد. اما نگران نباشيد نيازي 
به كوهنوردي و تحمل ســختي هاي اين مسير نيست و با 
پرداخت 4/8 ميليون دلار )3 ميليون پوند( مي توانيد بليت 
 بالن را تهيه و در بلنداي 30 هزار فوتي اورســت و كوه هاي 

هيماليا پرواز كنيد. 
كســي كه توان پرداخت چنين هزينه اي را داشته باشد، 
مي تواند از يك چشم انداز 360 درجه اي از كوه هاي برفي 
لذت ببرد. هدايت اين بالن توســط يك خلبان حرفه اي به 
نام »كريس دوهيرست« انجام مي گيرد. او نخستين فردي 
است كه با بالن بر فراز اورست پرواز كرده است. گردشگراني 

كه مي خواهند بالن ســواري در كوه هاي اورست را تجربه 
كنند، مي توانند با اعتماد به اين خلبان كهنه كار ســفري 
به يادماندني را تجربه كنند. اين سفر بيش از يك روز به طول 
مي انجامد و به وضعيت هوا بستگي دارد؛ به اين معني كه اين 
احتمال وجود دارد كه مسافران اين بالن مجبور شوند مدت 
زماني را روي زمين نپال سپري كنند تا وضعيت براي پرواز 

ايمن باشد. 
هزينه سفر با اين بالن 4/8 ميليون دلار )تقريبا 3ميليون 
پوند( است ولي زن و شــوهرها از تخفيف ويژه برخوردار 
مي شــوند و مي توانند به جاي پرداخت 9/6 ميليون دلار 
جمعا 5/2 ميليــون دلار پرداخت كنند. ايــن بالن براي 
هيجان جويان بي باك طراحي شده اســت و ظرفيت آن 
به همراه آقاي »كريس« ســه نفر مي شود. مسافران براي 
اين ســفر بايد در وضعيت فيزيكي مناسبي بوده و داراي 
 مهارت هاي بدني باشند. آگهي ســفر با اين بالن در سايت
  Ifonly. com ذكر شــده و از آن به عنــوان يك تجربه 

منحصربه فرد و تكرار نشدني ياد شده است. 

در اين آگهي آمده است: »اين سفر نه تنها يك تجربه 
بسيار گرانبها خواهد بود، بلكه يك دعوت 

براي پيوستن به يكي از گروه هاي 
طرفدار هيجان روي زمين است. 

كريس و تيم او، نخستين و تنها 
افراد براي به انجام رساندن 
اين شاهكار هستند و قطعا 
شــما مي توانيــد نفر بعد 
باشيد كه از تجربه يك سفر 
شجاعانه در خاطرات خود 

خواهيد نوشت. پس به صف 
پيشكوستان تاريخ بپيونديد. 

كوه اورست دلهره آور ترين سفر 
زمين را به شما تقديم مي كند. اين 

سفر براي كساني است كه علاقه مند به 
بالا رفتن آدرنالين خون شان هستند.«

منبع: ديلي ميل

حكایتگردشگرانيکهميخواهندآدرنالينراتجربهکنند

سفر 4/8 ميليون دلاري بر فراز اورست
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در صنعت ساختمان ســازي، زماني 
كه نوبت به اســتفاده از ميخ، قفل و 
لولا به عنوان آخرين حلقه مي رســد، 
مصادف می شــود با بي پولي و پايان 
منابع نقدي جهت ســاخت پروژه و 
همين باعث بروز مشــكلاتي براي صنف مي شود. صنفي كه 
چين نبض بازارش را در دست گرفته اســت و فراواني قفل و 
لولای چيني در بازار كه به گفته فعالان اين صنف؛ كيفيتشان 
هم تعريف چنداني ندارد، به نوعي امنيت محل زندگي و كار 
مردم را به مخاطره انداخته اســت. امير نجارشريفي، رئيس 
اتحاديه صنف فروشــندگان ميــخ، قفل و لــولای تهران با 
اشاره به برخي مشــكلات صنف خود بيان داشت: در صنعت 
ساختمان ســازي تهيه كليــه ملزومات شــامل هزينه هاي 
خاصي مي شــود كه برنامه ريز پروژه بيشــتر هزينه ها را در 
ابتداي ساخت وساز انجام مي دهد، لذا كار كه به پايان نزديك 
مي شــود، يعني دقيقا زمان اســتفاده از قفل و لولا به عنوان 
آخرين حلقه تكميل كننده پروژه، مصادف می شود با بي پولي 
و پايان منابع نقدي در نظر گرفته شــده جهت ساخت پروژه 
 توسط مدير پروژه و اين شر zايط مشــكلاتي را براي اعضاي 

صنف فراهم مي كند. 

چك هاي طولاني مدت، عامل مهم كسادي بازار اين 
صنف

وي افزود: مدير پروژه تمام يا بيشــتر مبلغ خريد قفــل و لولا را 
با ارائه چك هاي طولاني مــدت مي پردازد كــه همين به عامل 
مهمي براي كســادي بازار صنف تبديل شــده، ضمــن اينكه 
در بســياري مواقــع، زمان سررســيد چــك، مبلــغ دريافتي 
توســط فعال صنفي كمتر از قيمت پايه كالايي فروخته شــده 
 مي باشــد. با اين شــرايط آيا ايــن صنف كســب و كار مطلوبي 

خواهد داشت؟
رئيس اتحاديه صنف فروشــندگان ميخ و لولا در ادامه با اشاره 
به مشكلات عديده اي كه اصناف با سازمان هاي مربوط به خود 
دارند، گفت: اصناف بــه عنوان بزرگ تريــن بخش خصوصي 
كشــور داراي ايده ها، راهكارها، تجربيــات و تخصص هاي لازم 
هســتند، از اينرو انتظار مي رود دولت و به ويژه ســازمان هاي 
ذي ربط، پشــت درب هاي بســته براي اصناف تصميم سازي و 

تصميم گيري نكنند؛ به طور مثال در بحــث واردات كالا اگر از 
متخصصان صنوف مختلف مشــورت بگيرند، نــه تنها كالايي 
 بي كيفيت وارد نخواهد شد بلكه ارز كشور نيز بيهوده از مملكت 

خارج نمي شود. 

صادرات قفل و لولا به كشورهاي همسايه
شريفي با اظهار خرسندي از توليدات خوب ايراني در زمينه قفل 
و لولا ادامه داد: توليد قفل، دســتگيره و پلاك در ايران بسيار با 
كيفيت اســت؛ به طوري كه به كشــورهاي حوزه خليج فارس، 

قزاقستان، تركمنستان، عراق و... صادر مي شود كه اگر در تحريم 
 نبوديم از بسياري كشــورهاي ديگر مانند تركيه در اين زمينه 
پيشــرفته تر مي شــديم. رئيس اتحاديه صنف فروشــندگان 
ميخ، قفل و لــولای تهران با اشــاره به اقدامات هيــات مديره 

فعلي اتحاديه گفت: طي 8 ســال گذشــته با فعاليت و تلاش 
 كليه اعضاي هيات مديره توانســتيم تعداد اعضــاي صنف را از
 300 نفــر بــه 500 عضــو بــا پروانــه كســب معتبــر

 افزايش دهيم.  

رئيس اتحاديه فروشندگان ميخ، قفل و لولای تهران: 

 آخرين مرحله ساختمان سازي مصادف با بی پولی است

اصناف

قارچ هاي خوراكي امروزه نه تنها به عنوان 
يك ماده غذايي سرشار از مواد معدني، 
ويتامين و پروتئين در اكثر كشــورهاي 
جهان طرفداران زيادي دارند، بلكه توليد 
صنعتي آن مي تواند اشتغال زا و با درآمد 
خوبي همراه باشــد. در كشــور ما نيز از دو دهه پيش توليد قارچ 
خوراكي مورد توجه قرار گرفت ولي متاسفانه به دليل ورود برخي 
افراد غيرمتخصص و رعايت نكردن اصول كارشناسي و تجهيزات 

نامناسب اين صنعت با فراز و نشيب هايي روبه رو بود. 
پرورش قارچ در ايران طي سال هاي اخير توسعه چشمگيري هم از نظر 
توليد و روش هاي پرورش داشته اســت، از آنجايي كه در كشور ايران 
زمينه لازم براي توسعه بيشتر اين فعاليت وجود دارد، سرمايه گذاري 
در اين بخش مي تواند نقش بسزايي در اشتغالزايي و صادرات غيرنفتي 
داشته باشد، به ويژه آنكه پرورش اين محصول در همه فصول سال و در 
زمان هايي كه كشاورزان معمولا عمليات كشت و كار و برداشت خود را 
تمام كرده و در حال استراحت نيز هستند، مي تواند انجام شود. فعاليت 
پرورش قارچ خوراكي در ايران با دو نوع قارچ صدفي و دكمه اي انجام 
مي شود، پرورش قارچ صدفي عمدتا در استان هاي گلستان، مازندران، 
كهگيلويه و بويراحمد و آذربايجان شرقي انجام شده و روش پرورش آن 
معمولا سنتي است اما فعاليت پرورش قارچ دكمه اي به دليل حساسيت 
به شرايط محيطي بايد در محل هايي با شرايط حرارت، نور و رطوبت 
كنترل شده انجام شــود و به همين دليل پرورش اين نوع قارچ نياز به 
تاسيسات و تجهيزات پيشرفته داشته و به صورت صنعتي توليد مي شود. 

    جايگاه ايران در توليد قارچ
به گفته محمدحســين افشــار، رئيس هيات مديــره انجمن 
توليدكنندگان قارچ هاي خوراكي، كشورهاي عمده توليدكننده 
قارچ دنيا به ترتيب چين، آمريكا، هلند، اسپانيا، فرانسه و لهستان 
هستند و رتبه ايران نيز از نظر سطح زير كشت و توليد قارچ خوراكي 
در دنيا به ترتيب هشتم و هجدهم است. افشار، مصرف سرانه قارچ 
خوراكي در كشــور را حدود 300 گرم اعلام مي كند و مي افزايد 
ميانگين مصرف سرانه دنيا  ۲/۱ تا  3/۱ كيلوگرم است اما با وجود 
چنين مزايايي در توليد انواع قارچ خوراكي در كشور ورود برخي 
افراد غيركارشناس به اين عرصه، توليد قارچ را با مشكلاتي مواجه 
كرده و آن را براي واحدهاي كوچك غيراقتصادي ساخته است. 
افشار در اين خصوص مي گويد: يكي از معضلات اصلي واحدهاي 
توليد و پرورش قارچ در كشور، عدم رعايت ضوابط فني و تخصصي 
در مراحل ســاخت واحدها و عدم بهره بــرداري از تجهيزات و 
تاسيسات مناسب فني است كه در نهايت منجر به كاهش راندمان 
توليد شده است. وي ورود افراد و شركت هاي طرح و مشاوره اي 
غيرمتخصص و ناكارآمد در فرآيند طرح نويسي، ساخت واحدهاي 
توليد و برگزاري دوره هاي غيركارشناســي آموزشي را از دلايل 
بروز اين معضل مي داند و مي افزايد: اين موضوع موجب هدر رفتن 
سرمايه هاي ملي و شخصي شده و از همين رو ساماندهي و آموزش 
متقاضيان پرورش قارچ امري ضروري است كه در دستور كار وزارت 
جهاد كشاورزي قرار گرفته است. وي اظهار اميدواري مي كند كه با 
اجراي اين طرح متقاضيان پرورش و توليد قارچ براي انجام عمليات 

اوليه ساخت واحدهاي توليدي به ويژه گذراندن دوره هاي آموزشي 
زيرپوشش انجمن صنفي توليدكنندگان قارچ قرار بگيرند. 

    تسهيلات وزارت جهاد كشاورزي 
رئيس هيات مديره انجمن توليدكنندگان قارچ هاي خوراكي معتقد 
اســت طرح هاي توليدي قارچ خوراكي در كشور در صورت داشتن 
توجيه اقتصادي مي توانند تا ۷0 درصد منابع مورد نياز خود را از طريق 
تسهيلات تامين كنند. آنطور كه افشار مي گويد: بازسازي و نوسازي 

واحدهاي پرورش قارچ در سراسر كشور از سياست هاي جديد وزارت 
جهاد كشاورزي است كه در ســال جاري در سرلوحه برنامه بخش 
باغباني قرار گرفته است و ادامه مي دهد: در قالب اين طرح واحدهاي 
پرورش قارچ در كشــور هيچ محدوديتي براي بازسازي و نوسازي 
واحدهاي پرورش قارچ وجود ندارد و تمــام افراد مراجعه كننده به 
سازمان هاي جهاد كشاورزي استان ها مي توانند از تسهيلات مربوط 
به اين طرح استفاده كنند. به گفته وي با توجه به فرسوده و قديمي 
بودن اغلب واحدهاي پرورش قارچ كشور، مدرنيزه كردن تجهيزات و 

تاسيسات اين واحدها، استفاده از روش هاي نوين براي افزايش عملكرد 
توليد و بهره گيري از شيوه هاي جديد براي كمپوست سازي از جمله 

اقدام هاي قابل اجرا در قالب طرح مذكور است. 

    كمبود نقدينگي 
رئيس هيات مديره انجمن توليدكنندگان قارچ هــاي خوراكي با بيان آنكه 
افزايش راندمان توليــد در واحدهاي توليد قارچ با اســتفاده از فناوري روز و 
افزايش كيفيت بستر قارچ تحقق مي يابد، مي گويد: در حال حاضر واحدهاي 

توليدي با مشكل كمبود نقدينگي روبه رو هستند و چنانچه ارائه تسهيلات 
بانكي به توليدكنندگان به موقع صورت نگيرد، برنامه هاي توليد و صادرات 
محقق نمي شود. وي همچنين از صادرات 300 تني قارچ به خارج از كشور خبر 
مي دهد و مي افزايد: اين ميزان قارچ به كشورهاي عراق، آسياي ميانه و امارات 
صادر خواهد شد. وي حجم توليد قارچ در كشور را معادل 38 هزار تن اعلام 
مي كند. وي خاطرنشان مي كند: در صورتي كه دولت با اختصاص تسهيلات 
بانكي با سود مناسب و كاهش موانع اقدام كند، حجم توليد قارچ كشور افزايش 

يافته و ارزآوري اين محصول از طريق صادرات فزوني خواهد يافت. 

واحدهاي توليد قارچ با مشكل كمبود نقدينگي روبه رو هستند 

پرورش قارچ؛ فعاليتي پربازده و اشتغالزا
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 کسب و کار

در ایــن مقاله به بررســی ۴ اشــتباه اســتارت   آپ هــا در تولید 
محتوا، بازاریابی و جذب مشــتری می پردازیم. بــه عنوان مالکان 
اســتارت آپ ، به خودمان افتخار می کنیم که درک عمیقی از بازار 
هدف مان پیدا کرده ایم. در واقع ما در صورتی می توانیم به کســب 
و کار بپردازیم که بــازار را خوب مطالعه کرده باشــیم و کمبودها 
را شــناخته باشــیم و برای بــرآورده کردن  تقاضاهــا، محصولات 
و خدماتی تولیــد و ارائه کنیم. امــروزه تحقیق های بســیاری در 
زمینه ی راه اندازی کســب و کار، درک و شــناخت بازار، و تعیین 
 چگونگی همخوانی محصولات ما با آن نیازهای مشــتریان صورت

 می پذیرند.

و این فقط نقطه ی شروع است.
با وجود ایــن، وقتی در واقــع در حال ســاختن پایگاه 
مشــتریان برای کســب و کارمان )آنلاین یــا آفلاین( 
هســتیم، آنچــه در مرحله ی بعــد اتفــاق می افتد به 
ندرت رویدادی آرام و بی دردســر خواهد بود. کســب 
و کارها ممکن اســت محصول شــان در بــازار گل کند 
 اما اغلــب آن ها برای بقــا تلاش می کنند و دســت و پا 

می زنند.

پس، فایده کسب و کار چه می شود؟
اغلب، اشــتباهات بازاریابــی مقصر اصلی ایــن ماجرا 
هستند. این اشــتباهات می توانند موانع عظیمی بر سر 
راه استارت آپ ها باشــند. در اینجا ۴ اشــتباه استارت   
آپ ها در تولید محتــوا، بازاریابی و جذب مشــتری را 
 که باید مراقب باشــید انجــام ندهید به شــما معرفی 

می کنیم.

۱. استفاده نکردن از فرصت پیام رسانی
فقط ســاخت و ارائه ی محصولات درست کافی نیست. 
لازم اســت که ربط پذیری و کارآمــدی محصول تان به 
اســتفاده کنندگان احتمالی و بالقوه در ســطح کلان 

انتقال داده شــود. )این که می بینم محصولات بی نظیری هستند 
که بــه خاطر درک کم مالکان شــان نســبت به اهمیــت و قدرت 
پیام رســانی برند، هیچ توجهی را بــه خود جلــب نمی کنند دلم 
 به درد می آیــد.( یک کســب و کار چگونه از این فرصت اســتفاده

 می کند؟
از طریق محتوا. هر چیزی محتوا محســوب می شــود – متن روی 
وبســایت، پســت های وبلاگ، ویدیوها، به روز رســانی رسانه های 
اجتماعی. و این محتوا اســت که با مشــتریان بالقوه حرف می زند. 
بنابراین پیام رسانی درست به پلتفرم های متعدد امری ضروری است.

سر زدن مشتری به وبسایت شــما باعث می شود که آن مشتری در 
مورد کاری که شما انجام می دهید دچار سردرگمی نشود. او مجبور 
نیست بیش از یک بار متن مقدمه را بخواند تا کسب و کار تان را درک 
کند. جمله ی مهم و نهایی باید به صورت مفید و مختصر بر ماهیت 
وجودی و همچنین منحصر به فرد بودن کســب و کار تاکید کند.  
)باهوش بودن خوب اســت، اما نه آنقدر باهوش که مبهم و پیچیده 
به نظر برسید.(هر یک از صفحه های بعدی باید بیشتر به این نکته ی 

کلیدی صفحه ی اصلی بپردازند. شما نماد چه چیزی هستید؟ چه 
خدماتی ارائه می دهید؟ چه چیزی شــما را خاص و منحصر به فرد 
می کند؟ دقیقــا چگونه می توانید کمک کنیــد؟ چه موقعیت های 
جغرافیایی را خدمت رســانی می کنید؟ پیام رسانی مفید و مختصر 
آدم های درست و مناسب را به کسب و کار شما جذب خواهد کرد و 

باعث افزایش تغییر و تبدیل ها خواهد شد.

۲. جذب نکردن بازدیدکنندگان با شرح و جزئیات
پس، وبسایتی را ایجاد کرده اید که به آن افتخار می کنید و در تولید 
محتوا و ســئو برای ایجاد ترافیک ارگانیک مناسب به وبسایت تان 
ســرمایه گذاری کرده اید. بعد چه اتفاقی می افتد؟ پاســخ: اشتباه 

استارت   آپ ها را تکرار نکنید و نگذارید این بازدیدها هدر بروند. آن ها 
را روی هوا بقاپید!

برای بازدیدکنندگان تان دلیلی بیاورید تا حاضر شــود اطلاعاتش 
را به اشــتراک بگذارد. ارائه ی خبرنامه ها و منابع قابل دانلود معمولا 
راهی توصیه شده برای ساخت پایگاه داده های ایمیلی بوده است که، 
به نوبه ی خود به پــرورش و افزایش بازدیدکنندگان کمک می کند. 
)شما برای بهبود تجربه ی ایمیلی برای مشترکین خود به یک ابزار 
  MailChimp یا Campaign Monitor خبرنامه سازی مانند
نیاز خواهید داشت.(اما لزوما هر بازدیدی که داشته باشید به جذب 

مشتری منجر نمی شود. 
پس آن وقت از کجا می دانید چه کسی یک مشتری بالقوه هست یا 
نیســت؟ اگر ممکن بود که بتوانید تمام این اطلاعات را حتی بدون 
ثبت نام افراد به دســت بیاوری چه؟ Leadfeeder برای کسب و 
کارها در رابطه  با بازدید کنندگان ناشــناس داده های عملی فراهم 
می آورد، این که چگونه شما را پیدا کرده اند و چه صفحاتی از سایت 
شما را بازدید کرده اند – داده هایی که می توانند بر اساس توسعه های 

کنترل شده سرمایه ای شــوند یا باعث تلفن های مربوط به فروش 
شوند.

قرار دادن پلاگین های اجتماعی در نقاط اســتراتژیک دنبال کردن 
آنلاین شما را برای کســانی که علاقمند هســتند آسان می سازد. 
پیــش از آنکه آنها برنــدی را دنبال کننــد، بیشــتر احتمال دارد 
محتوای وبلاگ را به اشــتراک بگذارند. این یعنی تعــداد فراوانی 
 پست های موفق )بالقوه( و فرصت به دست آوردن دنبال کننده های

 جدید.

۳. محتوای کم کیفیت فراهم آوردن )یا محتوای کافی تولید 
نکردن(

محتــوا در واقــع نحــوه ی تعامل شــما بــا مخاطب اســت، و 
اساســا نحوه ی شــناختی اســت که مــردم به صــورت آنلاین 
از شــما دارنــد. بنابرایــن، وقتی پســت ها و ویدئوهای شــما 
کســل کننده باشــند، با به روز رســانی های تان نامنظم باشند، 
ممکن اســت ایــن تاثیــر را در اذهــان بگذارید کــه حرفه ای 
 نیســتید؛ این امر تاثیر تضعیــف کننده ای بر کســب و کارتان

 می گذارد.
در اینجا کمیت و کیفیت هر دو مهم هستند. اما استارت آپ ها اغلب 
کمبود منابع دارند. در این صورت، من پیشنهاد می کنم کیفیت را بر 
کمیت ترجیح بدهید، اما حتی در آن صورت هم، اجازه ندهید تعداد 
به روزرسانی های تان از یک حدی پایین تر بیاید.اگر به صورت واقع 
بینانه یک بار در هفته بیشترین تعدادی است که می توانید مدیریت 
کنید، به همین روند ادامه بدهید. شما باید بدانید هر چند وقت یک 
بار می توانید پست بگذارید و یک تقویم محتوا درست کنید. چند 
ابزار تقویم مدیریتی مفید، مثل  CoSchedule ، وجود دارند، 
اما اگر کمبود نقدینگی دارید، Google Docs گزینه رایگان و 

مفیدی برای ایجاد تقویم های محتوای مشارکتی است.

۴. ایجاد محتوای با کیفیت اما بازاریابی نکردن آن
چه کسی به وبلاگ زیبایی که درست کرده اید و روزگارش را در خفا 
می گذراند توجهی خواهد کرد؟ اشتباه استارت   آپ ها این است که 
اغلب آنقدر بر تولید یا ارائه محصول یا خدمات شان تمرکز می کنند 
که فراموش می کننــد بازاریابی آن نیز بخش مهمی از شغل شــان 
به حساب می آید.همچنین، مالکان کســب  و کارهای نوپا اغلب با 
خودارتقائی درگیر هستند. به نظر می رسد عده ی بسیاری از حرف 
زدن درباره ی خودشان یک انزجار ذاتی دارند. من قبلا در کسانی که 
سابقه ی فناوری داشتند متوجه این مسئله شده بودم، اما هر کسی 
موقع ارتقاء یک کســب و کار آنلاین ممکن است از خودآگاهی رنج 
ببرد. این امر، متاسفانه، ممکن اســت پیام کسب و کار را در معرض 
سوء ظن قرار دهد یا تضعیف کند.بالاخره، هر رسانه ی اجتماعی را 
باید شخصیتی اداره کند، و داســتان زندگی شما »اعتبار خیابانی« 
]اعتباری که در بین مردم کوچه و خیابان دارید[ شــما است، پس 
احتمالا دلتان بخواهد آن را به سرمایه تبدیل کنید. آیا مجددا فکر 
کردن به خودارتقائي کمکی می کند؟ اگر مطلقا نمی توانید این کار را 
انجام دهید، یک بازاریاب حرفه ای و با تجربه را استخدام کنید )این 
کار ارزش سرمایه گذاری کردن را دارد(. در مراحل اولیه، بک کسب و 
کار به توجه تمام و کمال نیاز دارد. این موقع وقت مناسبی برای گیج 

بازی درآوردن نیست.

۴ اشتباه استارت   آپ ها در تولید محتوا، بازاریابی و جذب مشتری

ابطال ابلاغيه بانك مركزی 
درمورد بيت كوين تاييد شد

با ابطال ابلاغیه بانک مرکزی درمورد رمزارزها، مقرر 
است سند توسعه ای برای نشر کریپتوها تدوین و 
ابلاغ شود و در این شرایط به نظر می رسد استفاده 
از بیت کوین هم در مسیر تازه ای قرار بگیرد.پس 
از آنکه اخباری درباره ابطال ابلاغیه بانک مرکزی 
درباره رمز ارزها و تکذیب آن منتشر شد، وزارت 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات رســما اعلام کرد 
ابلاغیه بانک مرکزی درمورد رمزارزها که روز ۱۹ 
تیر ۹۸ منتشر شده بود، ابطال شده است. بدین 
ترتیب مقرر شده است با همکاری سازمان فناوری 
اطلاعات ایران و سازمان بورس و اوراق بهادار سند 
توسعه ای برای نشر کریپتوها تدوین و ابلاغ شود.

پیش از این بانک مرکزی اعلام کرده بود: انتشار 
رمزارز با پشــتوانه ریال، طلا و فلــزات گرانبها و 
انواع ارز در انحصار بانک مرکزی است و تشکیل 
و فعالیت اشخاص برای ایجاد و اداره شبکه پولی و 
پرداخت مبتنی بر فناوری زنجیره بلوک، از نظر این 
بانک، غیرمجاز محسوب می شود. بانک مرکزی 
حق پیگرد قانونی اشخاصی که با نادیده گرفتن 
مقررات، به ایجاد و اداره شــبکه اقدام یا نسبت به 
آن تبلیغ می کنند را برای خود محفوظ می داند.

رمزارز یا ارز رمزی یکی از انواع ارز مجازی است که 
از فناوری رمزنگاری در طراحی آن استفاده شده و 
معمولاً به صورت غیر متمرکز اداره می شود و در 
مقابل نظام های بانکداری متمرکز قرار می گیرد. 
رمزارزها که پدیده ای نوظهور هستند که می توانند 
مانند سایر ارزهای فیات )بدون پشتوانه( قابلیت 
مبادله، انجام تراکنش، خرید آنلاین و … داشته 
باشند.کشمکش های فراوان درباره ی تلاش برای 
قانونی شدن فعالیت استخراج رمزارزها از یک سو و 
تصمیم برای چگونگی برخورد با استخراج کنندگان 
و تعرفه ای که باید برای برق استخراج در نظر گرفته 
شود از سوی دیگر، مســوولان را واداشته که به 
صورت جدی به قانون گــذاری برای این موضوع 
بپردازند.یکی از مشهورترین رمزارزها، بیت کوین 
است. بیت کوین یک ارز دیجیتال غیرمتمرکز و 
هم چنین یک شبکه جهت پرداخت های مستقیم 
و بدون واسطه است. در واقع اساس بیت کوین بر 

مبنای بلاک چین است. 

خبر مهارت هاي مديريتي

همیشــه می توان مهارت های کاری را یــاد گرفت ولی 
مهارت های رفتاری اغلب مربوط به شخصیت هستند و 
تغییر دادنِ شخصیت انسان ها بسیار دشوار است. بنابراین، 
اگر خصوصیت های زیر را نداشته باشید، اگر می خواهید 
در رقابت های کاری تان نفر اول باشید، همین الان شروع 

به اصلاح خودتان کنید.
۱. خود انگیزشی: کارمنــدانِ فوق العاده، دارای قدرت 
خود انگیزشی هستند. هرگز برای انجام کارهای بعدی، 
منتظر دستور مدیرشان نمی نشینند؛ بلکه خودشان ابتکار 
عمل را به دست می گیرند و کارهایی انجام می دهند که از 
حد انتظارشان بالاتر است. به علاوه، هرگز از مسئولیت 
شانه خالی نمی کنند و به خوبی از پسِ دشوارترین کارها 

بر می  آیند.

۲. ارتباط خوب با دیگــران: هر شــغلی نیازمند 
مهارت های ارتباطی است. بنابراین، هر کارفرمایی ترجیح 
می دهد کارمندی داشته باشــد که بتواند به خوبی خود 
را به صورت شــفاهی یا کتبی ابراز کند. کارمندانی که 
مهارت های ارتباطی خوبی دارنــد، می توانند به راحتی 
اهداف، وظایف، مشکلات و نگرانی ها را با اعضای گروه شان 
در میان بگذارند. نه تنها این مهارت به انجام کارها سرعت 
می بخشد، بلکه می توان مطمئن بود همه ی افراد، درک 
مشــابه و جامعی از خواســته ها و نیازهای شغلی پیدا 
می کنند. این ویژگی شاید بعد از داشتنِ مهارت، دارای 

بیش ترین اهمیت است.
۳. نگرش مثبت: کارمندانی کــه دارای نگرش مثبت 
هستند عموما در میان همکاران شان محبوب تر هستند 

و عملکرد بهتری در محل کار دارند. برای مثال؛ شما دو 
همکار دارید، یکی از آنها شاد و پرانرژی و دیگری بدبین و 
همیشه در مورد همه چیز شاکی است. در این موقعیت، 
شما کار کردن با کدام یک را ترجیح می دهید؟ شخصی 
که باعث دلسردی و ناامیدی همه می شود یا آن که به همه 

انرژی می دهد؟ مطمئنا جواب واضح است.
۴. اهلِ عمل: ایده پرداز و خلاق بودن ویژگی های بسیار 
خوبی هستند ولی شــرکت ها به آدم هایی نیاز دارند که 
بتوانند ایده های شــان را به حقیقت تبدیل کنند. تنها 
ایده پردازی نمی تواند برای شرکت پول ساز باشد بلکه فقط 
اجرای چنین ایده هایی می تواند نتایج مثبتی همراه داشته 
باشد. به همین دلیل، کارمندی که بتواند با سرعتِ بالا و به 

صورت عملی مفید باشد، به اندازه ی طلا ارزشمند است.

۴مهارتیککارمندفوقالعاده
کمپانی پورشه برای امنیت بیشتر خودروهای خودرانش در یک استارت 

آپ سرمایه گذاری کرد
ايمنی بيشتر در رانندگی با استارت آپ ها

فولکس واگن، مالک پورشه سهم حداقلی از استارت آپ TriEye را در اختیار گرفت. هدف 
این شرکت بهبود ویژگی های ایمنی برای اتومبیل های نسل بعدی شرکت است.استارت 
آپ ها می توانند در همه عرصه ها ورود کنند. تنها کافی است مشخص شود چه بخشی چه 
نیازی دارد. حالا کمپانی پورشه برای امنیت بیشتر خودروهای خودرانش در یک استارت 
آپ سرمایه گذاری کرده است. سی ان بی سی گزارشی در این باره منتشر کرده است.طبق 
این گزارش، فولکس واگن، مالک پورشه سهم حداقلی از استارت آپ TriEye را در اختیار 
گرفت. هدف این شرکت بهبود ویژگی های ایمنی برای اتومبیل های نسل بعدی شرکت 
است.استارت آپ TriEye در دوربین های مادون قرمز با امواج کوتاه تخصص دارد. این یک 
طراحی نیمه هادی است و طبق گفته شرکت پورشه می تواند برای ساخت دوربین های 
مادون قرمز با کیفیت بالا مورد استفاده قرار بگیرد.این خودروساز آلمانی در بیانیه ای اعلام 
کرد: فناوری TriEye باعث افزایش ایمنی در وسایل نقلیه در سیستم های کمک به راننده 
و خودروهای خودران می شود. این فناوری به این شکل عمل می کند که ظرفیت دید در 
شرایط بد مانند باران، مه و گردو غبار را افزایش می دهد.تا کنون شرکت پورشه رقم این 
سرمایه گذاری را افشا نکرده است. مایکل اشتاینر، عضو هیئت اجرایی تحقیقات و توسعه 
در پورشه گفت: این شرکت پتانسیل خوبی در فناوری حسگر دارد. این امر راه را برای نسل 
های بعدی سیستم های کمک کننده به راننده و عملکردهای رانندگی خودران هموار می 
کند. این فناوری ایمنی بیشتر با قیمت رقابتی را ارائه خواهد کرد.TriEye سال 20۱7 راه 
اندازی شد و تاکنون توسط شرکت سرمایه گذاری Intel Capital حمایت می شد.در 
حالی که سطح قابل توجهی از هیجانات پیرامون توسعه وسایل نقلیه خودمختار وجود دارد، 
چالش های پیش رو همچنان باقی است.مدتی زمان می برد تا اتومبیل های خودران به طور 
جدی به خیابان ها وارد شوند. برای رسیدن آنها به جاده ها، باید ایمنی بیشتری انجام شود.

به گفته کارشناسان، پیش بینی اینکه یک اتومبیل تحت شرایط مختلف، ممکن است چه 
کاری انجام دهد، دشوار است. اما اگر در این زمینه بررسی های بیشتری انجام شود، حتما راه 

حل های خوبی برایش پیدا خواهد شد.

زبان بدن ديجيتالی مشتريان را بفهميد
زبان بدن دیجیتالی کم کم در ادبیات مشتری مداری دیجیتالی جا می افتد و توجه 
بسیاری را به خود جلب می کند. زبان بدن دیجیتالی به مجموعه فعالیتهایی گفته می 
شود که مشتری ها به طور آنلاین و در فضای برخط و مجازی انجام می دهند که شامل 
کارهای مختلفی نظیر مشاهده صفحات وب سایت تا کلیک روی فرم های مختلف 
می شود. عموما مشتری در فضای مجازی هویت خود را پنهان می کند اما هر رفتاری 
که نشان می دهد و هر کلیکی که می کند اطلاعات مهم و حیاتی درباره علاقمندی ها و 
احساسات او در اختیار شما می گذارد. از این رو لازم است که حتما زبان بدن دیجیتالی 
مشتریان را بفهمید.علیرغم پیشرفت های دیجیتالی که در 20 سال گذشته صورت 
گرفته است، از پیشــرفت در تجارت الکترونیک گرفته تا پیچیده تر شدن تکنولوژی 
بازاریابی، معیارهای عملکرد وب سایت در این دو دهه تغییر چندانی نکرده است.این 
حقیقت که نرخ تبدیل در این 20 سال در ۳٪ راکد باقی مانده است نشانگر این است که 
معیار نادرستی برای تمرکز و توجه است. شاخص کلیدی عملکرد )KPI( می بایست 
به همان روشی گسترش بیابد که کانال های دیجیتال، رفتار مشتری، رویکرد خرید و 
عادت ها تکامل یافته اند. ولی، کسب و کارها همچنان به اندازه گیری، ردیابی و مشغولیت 
با نرخ تبدیل ادامه می دهند، زیرا ساده است.مشکل این جا است که نرخ تبدیل، چیز 
زیادی درباره تجربه واقعی دیجیتال مشــتریان مان به ما نمی گوید. و درک تجربه ی 
دیجیتال مشتریان از همیشه مهمتر است. ارتباط شفاف و قدرتمندی بین تجربه و 
درآمد وجود دارد، تا جایی که اکنون تجربه مهمترین متمایزکننده برند و ایجادکننده 
ارزش کسب و کار است.فکر کردن به نرخ تبدیل به عنوان یک سفر، و نه یک اقدام تک، 
بسیار مهم است. تنها زمانی می توانیم اهداف را شناسایی کنیم و شروع به کار کنیم که 
تجربه ی بازدیدکنندگان ما با این اهداف سازگار باشد. اگر این سازگاری وجود داشته 
باشد، مي توانیم تجزیه و تحلیل زبان دیجیتال بدن مشتریان را از طریق سفرشان آغاز 
کنیم، تا به دیدگاه کلی از تجربه شان برسیم و مواردی را که نیازمند پیشرفت هستند 
بیابیم.کلید افزایش نهایی نرخ تبدیل از ۳٪ کنونی این است که به این تجربه به چشم 
ریالی بنگریم. هرچه تجربه ی بهتری را برای مشتریان مان فراهم کنیم، احتمال بیشتری 

وجود دارد از ما خرید کنند، خواه خرید آنلاین باشد یا حضوری.

معرفی كتاب گرگ وال استريت اثر جردن بلفورت
به دنبال راهنمایی برای موفقیت در کســب و کار خود هســتید؟ به شــما توصیه 
می کنم کتــاب گرگ وال اســتریت اثر جــردن بلفــورت را بخوانید. بــا ما همراه 
باشــید تا شــما را با این کتــاب تأثیرگذار آشــنا کنیم.اگر اهل ســینما باشــید، 
 حتمــا فیلــم گــرگ وال  اســتریت را دیده ایــد یا دســت کم نــام ایــن فیلم را 

شنیده اید.
 داستان این فیلم دربارۀ مردی است که در بازار بورس وال  استریت به موفقیت عجیبی 
دست پیدا می کند و سرمایۀ خوبی به  دست می آورد.این فیلم بر اساس زندگی جردن 
بلفورت ساخته شده  است؛ کسی که نویسندۀ کتاب گرگ وال استریت است. بلفورت 
یکی از موفق ترین سرمایه گذاران بورس در آمریکا است. بسیاری از افراد توانسته اند با 
آموزش و راهنمایی های او به پول و ثروت کلانِ میلیاردی برسند.بلفورت خلاصۀ تمام 
نکته هایی را که در کارگاه های آموزشی خود به شرکت کنندگان می آموزد، در این کتاب 
گنجانده  است. این را هم باید بدانید که هزینۀ ثبت نام کارگاه های آموزشی او معمولا 
2 هزار دلار است.کتاب گرگ وال اســتریت راهنمای فروش مستقیم است. بلفورت 
پایه گذار شیوۀ فروش »خط مستقیم« است. سیســتم خط مستقیم شیوه ای برای 
متقاعد کردن زبانیِ خریدار است که در فروش مستقیم کالا و خدمات به کار می رود. 

بلفورت این سیستم را رمز اصلی موفقیت خود می داند.
شــما در این کتاب با بیان جذاب و شــیرین بلفــورت، قدم به قدم با این سیســتم 
اعجاب انگیز آشــنا می شــوید. کار اصلی بلفــورت در کتاب گرگ وال اســتریت 
عوض کردن نگاه شــما در فروش اســت. او به شــما آموزش می دهد که با اصلاح 
سیســتم زبانی تــان و انعطــاف در برقــراری ارتباط کلامــی با خریــدار، به طرز 
ســاده ای او را متقاعد بــه خریــد کالا و خدمات تان کنید.شــما طــی ۱2 فصل 
 در این کتاب به ســادگی با رموز فروش موفق او آشــنا خواهید شــد. این ۱2 فصل 

عبارت اند از:
رمزگشایی کدها برای فروش و تأثیرگذاری؛

ابداع سیستم خط مستقیم؛
۴ ثانیۀ اول؛

لحن گفتار و زبان بدن؛
مدیریت حالت؛

فرمولی مطمئن برای مدیریت حالت؛
لحن گفتار پیشرفته؛
زبان بدن پیشرفته؛

هنر مشتری یابی؛
۱۰ قانون مشتری یابی خط مستقیم؛

هنر و علم ارائۀ محصول و خدمات در سطحی جهانی.

استارت آپ
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